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YÜKSEK DİVAN KURULU ’ NUN 

29 TEMMUZ 2023 TARİHİNDE YAPILAN 

OLAĞAN TOPLANTISI 

TUTANAĞI 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Sayın Başkan, Sayın Yönetim Kurulu Üyeleri, Türkiye’nin en büyük sivil toplum kuruluşu 

Fenerbahçe camiasının çok kıymetli Yüksek Divan Kurulu üyeleri, basınımızın değerli temsilcileri 

ve televizyonları başında bizleri izleyen sevgili Fenerbahçeliler. Yüksek Divan Kurulumuzun 

Olağan Toplantısını başlatmadan önce hepinizi Cumhuriyetimizin kurucusu Büyük Önder Gazi 

Mustafa Kemal Atatürk, silah arkadaşları, bu aziz vatan uğruna şehit düşmüş, aralarında 

Fenerbahçeli sporcuların da bulunduğu tüm kahramanların hatıraları önünde Saygı Duruşuna ve 

sonra da İstiklal Marşımızı okumaya davet ediyorum. 

Hazirun gündemi oy birliği ile onayladıktan sonra toplantı açılmıştır. 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Büyük Fenerbahçe’nin değerli fertleri, insanlar doğacakları coğrafyayı, cinsiyetlerini, ırklarını, 

ebeveynlerini kendileri seçemezler. Hatta eğitim alacakları okullar bile koşullara bağlı olduğu 

için arkadaşlıklar da daraltılmış tercihlerin sonucudur. Ancak taraftarı oldukları takımlar 

ekseriyetle bir zaruret değil, tercih meselesidir. Çocukluğundan itibaren kimisi rengini sever, 

kimisi yıldız bir futbolcusunu sever, kimisi armasına gönül verir ve böylece o takıma gönüllü bir 

taraftar olur. Bana gelince ben, Fenerbahçe’nin bağımsızlık ruhunu sevdim. İstanbul işgal 

altındayken Milli Mücadeleye katılıp, kulüp binasının önündeki kayıkhaneden Anadolu’ya silah 

sevkiyatı yapan yurtseverliğini ve azmini sevdim. Kapısına süngülü müfreze dikilen ama boyun 

eğmeyen karakterini ve direncini sevdim. Ben, Fenerbahçe’nin milletimize umut aşılamak için 

canını dişine takıp General Harington Kupası’nı kazanmasını sevdim. Hürriyete olan mutlak 

inancını sevdim. Yıldırım Orduları Komutanı Mustafa Kemal’in kulüp hatıra defterine bıraktığı 

bir çift mavi gözün aydınlığını sevdim. Güçlünün değil, haklının yanında olmasını sevdim. 

Şartlara ayak uydurmasını değil, başkaldırmasını sevdim. Boynunda idam fermanıyla bir 

bilinmeze yürüyen sarışın bir kurdun peşine düşmesini sevdim. Ben, Fenerbahçe’nin Kuvâ-yi 

Milliye ruhunu sevdim. Şanlı Fenerbahçe’nin çok kıymetli üyeleri, bunları idrak edememiş, 

dimağına zerk edememiş, ruhunun her zerresine nüfuz ettirememiş, camiamızı yalnızca 

tesislerden, binalarda, fikstürlerden ve skorlardan ibaret görenlerin şanlı Fenerbahçe’yi günlük 

işlerine alet etmeye çalışanların piyonları benim siyasi bir kişilik olduğumu iddia ediyor.  
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Bu argüman kullanılarak milletimizin hafızasında tertemiz yer edinmiş ismim lekelenmeye 

çalışılıyor. Bu saldırı bugünün meselesi değildir. Yakın tarihimizi bilen o zorlu badirelerden 

geçmiş her Fenerbahçeli bu düzeneğin nerede kurulduğunu, taşın nereden geldiğini çok iyi bilir. 

Fenerbahçe’nin ruhu tıpkı Türkiye Cumhuriyeti’nin olduğu gibi boyunduruğa uygun değildir, 

olmamıştır ve hiçbir zaman da olmayacaktır. Ben siyasi bir kişilik değilim. Hiçbir siyasi partiye 

üyeliğim ve aidiyetim yok. Milletvekili ve belediye başkan adayı olmayı hiç düşünmedim. 

Türkiye’de objektif haberciliğin oluşmasına katkı sağlamış, yıllardır yapılan tüm anketlerde en 

güvenilir kişi seçilmiş, halkımızın her kesiminin teveccühünü kazanmış Uğur Dündar’ım. 

Bakanlığa, Başbakanlığa, belki de Cumhurbaşkanlığına kapı aralayacak her türlü siyasi teklifi 

reddetmiş, halkın gerçekleri öğrenmesi için baş koyduğu o meşakkatli yolda yılmadan yürümüş 

Uğur Dündar’ım. Yeri geldiğinde iktidarı da muhalefeti de eleştirir, kimin imzasının olduğuna 

bakmaksızın Türkiye için yapılan tüm güzel şeyleri alkışlarım. Çünkü başka bir Türkiye 

olmadığına yürekten inanırım.  

Ben her türlü siyasi mensubiyetten uzak, Mustafa Kemal’in cephesinde konumlanmış Uğur 

Dündar’ım. Büyük Fenerbahçe’nin değerli üyeleri, Olağan Mali Genel Kurul’da çıkarılan bazı 

kasıtlı hadiseler hepinizin malumudur. Beni Olağan Mali Genel Kurul seçmedi; benim ömrünü 

Fenerbahçe’ye adamış, camiamızın ruhunu içselleştirmiş, bu uğurda bedeller ödemiş Yüksek 

Divan Kurulu’nun çok kıymetli bilge üyeleri seçti, sizler seçtiniz. Verilecek bir hesap varsa 

burada sizlere veririm. Bu vesileyle şunu da belirtmek isterim ki benim ile Başkanımız 

Sayın     Ali Koç’un divan toplantısına katılmamız halinde can güvenliğimizi sağlayamayacağımız 

söylendi. Mücadeleci ruhuna, azmine, kararlılığına ve cesaretine geçmişteki o karanlık kumpas 

günlerinden itibaren bizzat şahit olduğum Sayın Başkanın da muhakkak bir cevabı olacaktır ama 

ben kendi adıma şunları söyleyebilirim: Ben, o sözlerin geçici bir rahatsızlık nedeniyle istem dışı 

söylendiğine ve maksadını aşan ifadeler olduğuna dahası sürçü lisan olduğuna inanmak 

istiyorum. Aksine inansaydım cevabım şöyle olurdu; ‘Bu ülkede her gecenin bir sabahı 

olmayacağını en iyi bilenlerden biriyim. Hayatı mafyalarla terör örgütleriyle, ölüm çeteleriyle, 

umut ve kadın tacirleriyle, kaçakçılarla, hırsızlarla, hortumcularla mücadele etmekle geçmiş, 

tehdit edilmiş, ceket altından tabanca kabzası gösterilmiş, adı onurlu yaşamla özdeş olmuş 

Uğur Dündar’ın Allah’a borcu olan emanetini almak isteyen o babayiğit neredeyse çıksın gelsin, 

canımı alsın. Ben buradayım, hodri meydan bekliyorum. Yüksek Divan Kurulu’nun çok kıymetli 

üyeleri, beni seçerek göreve getirdiğiniz günden itibaren verdiğiniz destek için hepinize sonsuz 

teşekkürler. Bu süre zarfında toplantılarımıza katılarak yapıcı eleştiri ve önerilerinizle bizlere 

ufuk açtınız. Değerli İsmail Tepecik Beyin önderliğindeki faaliyet komitelerimize katılarak 

camiamızı bir adım daha ileriye taşımak için elinizden ne geldiyse yaptınız her seferinde büyük 

ve güçlü bir aile olduğumuzu yeniden hatırlattınız. Her birinize tek tek şükranlarımı sunuyorum. 

Bir ricam üzerine stadyumumuzun Maraton Tribünü’nde Yüksek Divan Kurulu üyelerine mahsus 

kafenin açılmasını sağlayan şahsıma ve kurulumuza desteğini esirgemeyen, şu ana kadar tam 

bir uyum içinde çalıştığımız, dostluğuyla onur duyduğum Başkanımız Sayın Ali Koç’a ve Yönetim 

Kurulunun değerli üyelerine teveccühleri nedeniyle ayrıca teşekkür ediyorum. Kendilerini dün 

Kahramanmaraş’ta açtıkları Konteyner konutlardan oluşan Fenerbahçe Mahallesi nedeniyle 



3 
 

ayrıca gönülden alkışlıyorum. En zor günlerimizde arkamızda duran, mesajlarıyla gücümüze güç 

katan sevgili taraftarlarımıza minnettar olduğumuzu ifade ediyorum.  Teknik Direktörümüz 

İsmail Kartal ve oyuncularımızı, çarşamba akşamı UEFA Avrupa Konferans Ligi ön eleme 

turunda Zimbru karşısında aldıkları 5-0’lık galibiyet nedeniyle yürekten kutluyor, başarılarının 

devamını diliyorum. Beklenen şampiyonlukların yeni sezonda geleceğine tüm kalbimle 

inanıyorum. Sevgili Hocam, aramıza katıldığınız için çok mutluyuz, çok mutluyuz.  

 

Çalışmalarımız sırasında istemeyerek de olsa kalbini kırdığım herhangi bir aile ferdimiz varsa 

onun affına sığınıyorum. Son nefesime kadar kalbimin Türkiye Cumhuriyeti ve Fenerbahçe için 

atacağının bilinmesini istiyorum. Yaşasın Türkiye Cumhuriyeti, yaşasın Fenerbahçe. 

Efendim şimdi sırada vefat eden değerli üyelerimizin adlarının okunması var. 

 

Yüksek Divan Kurulu Yazmanı Elizabet Uğurlu 

Günaydın, 

Mehmet Ali Güvenç, Abdullah Teoman Çakır, Ali Hikmet Dağ, Vartan Avakyan, Ergun Öztuna, 

Haşim Ali Tündoğan, Yüksel Gündüz, Neşet Ömer Fesli, Bekir Aksoylu, Göker Karan, Tuna Sait 

Dikkaya, Elfi Çetinkaya, Nurdoğan Kılıç, Halime Sedef Daldal, Ertan Tüzün.  

Mekanları cennet olsun. 

(Liste tutanağa eklidir.) 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Biz de kendilerine Allah’tan rahmet diliyoruz. Mekanları cennet olsun diyoruz. Yakınlarına sabır 

ve başsağlığı diliyoruz. 

Şimdi Yüksek Divan Kurulumuza yeni katılan üyelerimizin duyurulması gibi güzel bir bölüme 

geçiyoruz. 

Yüksek Divan Kurulu Yazmanı Zehra Didem Üretmen 

Günaydın, yeni üyelerimize hayırlı olsun diyerek ilk 30 üyemizin isimlerini okumuştur.  

(Liste tutanağa eklidir.) 

Yüksek Divan Kurulu Yazmanı Elizabet Uğurlu  

Herkese günaydın diyerek devam eder ve 31 üyemizin daha isimlerini okumuştur. 

(Liste tutanağa eklidir.) 
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Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Üyelikleri hayırlı olsun. Efendim şimdi çok anlamlı bir başka gündem maddesine geçiyoruz. 

Yüksek Divan Kurulu Üyeliğinde 40 – 50 ve 60 yıllarını dolduran çok değerli üyelerimize plaket 

ve rozetlerinin Kulüp Başkanımız tarafından verilmesi gerçekleşecek bu bölümde. Şimdi İsmail 

Bey’den sırasıyla okumalarını rica edeyim. 

(Liste tutanağa eklidir.) 

 

40 yılını dolduran üyelerimiz; 

Torun Kuyumcu, Sabahattin Rahmi Eyüboğlu, Hariddin Çebi, Bora Kunter, Süleyman Cemil 

Bahadır, Ayşe Gülden Tamer, Muzaffer Ulaş, Özdemir Günday, Erol Tonka, Saip Bozkurt Balkır, 

Abdulvahap Aydın, İsmail Kartal 

 

50 yılını dolduran üyelerimiz; 

Ogün Selçuk Altıparmak, Ertuğrul Feyzi Tuncer, Bülent Coşkun Erbayık, Cengiz Solakoğlu, 

Mehmet Ragıp Ekşioğlu, Güngör Adak, İsmail Cüneyt Çakır, Zeki Varol, Alpaslan Eradlı 

 

60 yılını dolduran üyelerimiz; 

Hüseyin Şahin Kozluca 

 

Hüseyin Şahin Kozluca, Ogün Altıparmak, Alpaslan Eradlı ve Teknik Direktörümüz İsmail Kartal 

ile Yüksek Divan Kurulu Başkanlık Divanı ve Yönetim Kurulu Üyelerimiz toplu fotoğraf 

çektirdiler. 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Gerçekten yıllarca unutulmayacak çok anlamlı bir gurur tablosuydu ve Fenerbahçe’nin ne denli 

büyük bir aile olduğunu gösteren çok güzel fotoğraflar oluştu. Sayın Başkanımıza da çok 

teşekkür ediyoruz. Ve plaketlerini alan efsanelerimize bundan sonra ki hayatlarında sağlık ve 

mutluluk diliyoruz. Nice plaketler diyoruz. İsmail Hocamızı ve ailesini de saygılarla uğurluyoruz.  

Değerli hazirun, şimdi gündemimizin bir başka maddesine geçiyoruz, Yönetim Kurulu Faaliyet 

Raporunun okunması. Bunun için Genel Sekreterimiz Sayın Burak Kızılhan’ı sahneye davet 

ediyorum. 
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Fenerbahçe Spor Kulübü Genel Sekreteri Burak Kızılhan 

Sayın Yüksek Divan Kurulu Başkanım, Sayın Başkanım, Saygıdeğer Yönetim Kurulu Üyelerimiz, 

Kıymetli Yüksek Divan Kurulu üyelerimiz, pek değerli İsmail Hocam ve ailesi, ekranları başından 

bizleri takip eden büyük taraftarımız hepinizi sevgi ve saygıyla selamlıyorum. 

Sözlerime çok anlamlı bir konuyla başlamak istiyorum. Fenerbahçe Spor Kulübü olarak 27 

Temmuz Perşembe günü tüm duyguları bir arada yaşadığımız bir buluşma yaptık. 6 Şubat’ta 

Kahramanmaraş’ta meydana gelen ve 11 ilimizin etkilendiği depremler hepimizin yüreğini 

yaktı. ‘Yaralarımızı birlikte saracağız’ diyerek adımlar atan Kulübümüz, tek yürek olup bölge 

halkını sarı lacivertin kapsayıcı gücüyle kucakladı. Geçtiğimiz perşembe günü, Koç Topluluğu 

tarafından kurulan ve 2300 konteyner ile Türkiye’nin en büyük konteyner kentlerinden biri olan 

Umut Kent Projesi içerisinde yer alan Fenerbahçe Mahallesi Konteyner kentinin (516 

konteyner) açılışına Başkanımız Ali Y. Koç, yönetim kurulumuz ve sporcularımızla birlikte 

katıldık. Futbol A Takımımızın kaptanlarından Mert Hakan Yandaş, Fenerbahçe Opet Kadın 

Voleybol Takımımızın kaptanı Eda Erdem Dündar, Fenerbahçe Beko Erkek Basketbol 

Takımımızın oyuncusu Tarık Biberovic, kulüp çalışanlarımız, Fenerbahçe Spor Okulu öğrencileri 

ve antrenörlerimizin yanı sıra çok sayıda dernek üyemiz ve gönüllüler de açılışta bizimleydiler, 

her birine ayrı ayrı teşekkür etmek istiyorum.  

Fenerbahçe Umut Kenti’nde yeni bir hayata adım atan herkesin yüzündeki  gülümsemeyi 

görmek bizleri çok mutlu etti. Her zaman yanınızdayız. İlk gün söylediğimiz gibi; Yaralarımızı 

birlikte saracağız. 6 Şubat’tan beri Fenerbahçe Spor Kulübü’nün afet bölgesine yardım 

kampanyasına destek veren herkese canıgönülden teşekkür etmek istiyorum.  

Ayrıca Koç Holding’e de bu değerli konteyner kenti yaptığı için bir kez daha sonsuz 

teşekkürlerimi iletmek istiyorum.”  

 

Açılışı yapılan Kahramanmaraş Fenerbahçe Mahallesi Konteyner Kentinin videosunun 

izlenmesinin ardından Burak Çağlan Kızılhan sözlerini şöyle sürdürdü:  

 

“Fenerbahçemiz hiç durmayan işleyen, çalışan, durmaksızın üreten bir spor kulübü olarak 

çalışmaya, spor organizasyonlarında ülkemizi temsil etmeye, futbol, basketbol ve voleybolda 

sezon yapılanmalarını sürdürmeye, amatör branşlarda sporcularımız olimpiyat kotaları almaya, 

kota mücadelelerini sürdürmeye, Avrupa şampiyonlukları kazanmaya devam ediyor. Geride 

bıraktığımız üç aylık süreçte Kulübümüzde sportif, finansal, idari ve hukuksal anlamda yaşanan 

gelişmeleri sizlerle paylaşacağım. Öncelikle şubelerimizin 3 aylık gündemlerini şube 

sorumlularımızdan dinleyeceğiz. Bunun öncesinde geçtiğimiz haftalarda kaybettiğimiz iki 

kıymetli ismimizi burada aile toplantımızda bir kez daha anmak istiyorum; Türk futbolunun ve 

Fenerbahçemizin unutulmaz ismi ‘Puşkaş Ergun’ lakabıyla tanınan eski futbolcumuz ve YDK 

üyemiz Ergun Öztuna ve yine Fenerbahçemizin ve Türk futbolunun değerli isimlerinden, A Millî 

Takımımızın da eski oyuncusu YDK üyemiz Yüksel Gündüz’ü kaybettik. Fenerbahçemizin ve Türk 

sporunun değerli iki ismi Ergun Öztuna ve Yüksel Gündüz’e Allah'tan rahmet; değerli ailesi, 

sevenleri ve tüm camiamıza başsağlığı dileklerimi iletiyorum.” 
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Genel Sekreterimiz, şube idarecilerimizin şubelerimizle ilgili bilgiler verdiği videonun 

ardından şöyle konuştu: 

 

“Kulübümüzün 2022 yılı Olağan Mali Genel Kurulunda yönetim ve denetim kurulu ibra 

edilirken, 2023 yılı bütçesi de kabul edildi. Ayrıca son günlerini yaşadığımız bu temmuz ayı 

içerisinde Fenerbahçemize kurulan 3 Temmuz kumpasının 12. yılını geride bıraktık. Yüce Türk 

yargısı verdiği kararla Fenerbahçe’ye yapılanları hukuk önünde de gözler önüne serdi, kumpası 

tescil etti, rol sahiplerini ise binlerce yıllık hapis cezasına mahkûm etti. Fenerbahçemiz  için 

kumpasın rol sahiplerinden hesap sorulana, maddi ve manevi zararlarımız tazmin edilene kadar 

bu süreç bitmeyecek, 3 Temmuz 2011 günü başlayan mücadelemiz hukuk önünde son güne 

kadar devam edecektir. Fenerbahçe, haklı davasının sonuna kadar takipçisi olacak! 

Gelelim; Fenerbahçe’nin hakkını aradığı, adalet mücadelesi verdiği bir başka konuya. 1959 

öncesi şampiyonluklarımızla ilgili 2 yıl önce yapmış olduğumuz başvuru ile ilgili Türkiye Futbol 

Federasyonu’nun komisyon kurma kararını dikkatle takip ettik. Sonrasındaki telaşı ve paniği de 

aynı dikkatle takip ettik, etmeye de devam ediyoruz. Bu telaşın sebebini de anlamış değiliz. Biz 

bu başvuruyu iki yıl önce yaptık, normal şartlarda o günkü federasyonun daha hızlı adımlar 

atması gerekiyordu ama ne yazık ki doğruyu yapmak yerine kaçak cevaplar vererek, görmezden 

geldiler. 

 

Bu karar nedense bir kesimi çok rahatsız etti, huzursuz oldular, inanılmaz bir algı çalışmasına 

başladılar. Söylediğimiz, resmi belgelerle anlattığımız ve TFF’ye sunduğumuz gerçekler apaçık 

ortada. Tahkim başvurusunun geçmişte reddedildiği söylemi büyük bir yalandır. Bu işte tek bir 

doğru var, onun da en büyük kanıtı müzemizdeki kupalarımız. İşi sulandırmaya, yanınıza tarih 

bilmeyen yalanla manipülasyon yapan eşlikçiler bulmaya çalışmayın. Kurulacak komisyonun her 

adımının da takipçisi olacağız. Komisyonda yer alacak tarihçi ve hukukçuların baskılardan uzak 

ve adil karar vermeleri gerektiğini tekrar ve tekrar vurgulamak istiyorum. 100. yılını kutlayan 

Türkiye Futbol Federasyonu’nun 1959 öncesi şampiyonluklarla ilgili doğru kararı, hiçbir algıya 

kapılmadan vereceğine inanmak istiyoruz. 

 

Kıymetli Yüksek Divan Kurulu Üyelerim, 

Kulübümüzün mali işleyişi adına çok önemli olan 2023-2024 sezonu sponsorluk 

anlaşmalarımızla ilgili sizleri bilgilendirmek istiyorum. Profesyonel Erkek Futbol Takımımızın, 

Puma tarafından hazırlanan 2023-24 futbol sezonu formalarında; formalarımızın göğüs 

bölümünde OTOKOÇ, sağ kolunda SAFİPORT, sol kolunda NESİNE.COM, sırt kısmında ise 

HALLEY logoları yer alacaktır. Futbol A Takımımızın konç sponsorluğu konusunda Gedik Yatırım 

ile anlaşma sağlanmıştır. Gedik Yatırım logosu, 2023-2024 Trendyol Süper Lig Sezonunda 

takımımızın  konçlarında yer alacak. Ayrıca Futbol Takımımızın şort sponsorları AYGAZ ve 

PASHA ile de 2023-24 futbol sezonunda da iş birliğimiz devam edecektir. Kıymetli 

ormanlarımızın parçası olarak Kulübümüzün yanında olan tüm sponsorlarımıza eşsiz destekleri 

için sizlerin huzurunda bir kez daha sonsuz teşekkürlerimi iletmek istiyorum. 
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Saygıdeğer Yüksek Divan Kurulu Üyelerimiz, 

Türk sporunun öncüsü ve rol modeli Fenerbahçe Spor Kulübü olarak 200. spor okulumuzu açtık. 

Ülkemizin hemen hemen her bölgesi ile birlikte Azerbaycan ve Kazakistan’da da bulunan Spor 

Okullarımız ile Fenerbahçe ruhunu ve prensiplerini sporun her dalına yayarak yetenekli ve spor 

ahlakı olan bireyler yetiştirmeyi amaçlıyor, kulübümüz altyapısına ve milli takımlarımıza sporcu 

kazandıran bir sporcu fabrikası olma yolundaki çalışmalarımıza büyüyen ailemiz ile devam 

ediyoruz. Futbol A Takımımızın 2023-2024 sezonu boyunca giyeceği, Puma tarafından 

hazırlanan formaların tanıtımını, Fenerbahçe’nin gelişen ve yenilenen tutkulu ruhunu tam 

olarak yansıtması hedefleriyle şık bir tasarımla yenilenen Maraton Fenerium Mağazamızda, 

Başkanımız Ali Y. Koç, Yüksek Divan Kurulu Başkanımız Uğur Dündar, Yönetim Kurulu 

Üyelerimiz, sporcularımız, Puma yetkilileri ve basın mensuplarının katılımıyla yaptık. 

Burada Fenerium ile ilgili bir haberi de sizlerle paylaşmak istiyorum: Ülkemizin lider taraftar 

mağazacılığı zinciri Fenerium bir ilke daha imza attı; İstanbul Havalimanı'nda satış noktası açan 

ilk taraftar mağazası oldu, hayırlı uğurlu olsun. Türkiye Kadın Milli Voleybol Takımımız, 

gösterdikleri olağanüstü performansla Milletler Ligi’nde zirveye ulaştı ve tarihi bir zafer 

kazandı. Kadın Milli Voleybol Takımımızı canıgönülden kutluyor, başarılarının devamını 

diliyorum. 

Bu büyük başarıda yer alan 4 sporcumuz Türkiye’nin En Büyük Spor Kulübü’nün sporcularıdır! 

Gördüğümüz kadarıyla bu tanımı kullanmayı sevenler olmuş ama bu sadece söylemekle olacak 

bir şey değil. Ben nedenini anlatmaya çalışayım; Türkiye’nin en büyük spor kulübü olmak için 

sahada, parkede, salonda, olimpik branşların hepsinde maddi anlamda çok zorlansan da yer 

almak, sporcular yetiştirmek, olimpiyatlarda ülkeni en fazla sporcuyla temsil etmek, şanlı Türk 

bayrağını kilometrelerce uzaklarda dalgalandırmak gerekiyor. İşte bu yüzden Fenerbahçe, 

Türkiye’nin en büyük spor kulübüdür, hatta sadece Türkiye’nin değil dünyanın en büyük spor 

kulübüdür! Dünyada bu yapının bir örneği daha yoktur! Bu büyük başarıda yer alan, Türkiye’nin 

en büyük spor kulübü Fenerbahçemizin sporcuları başta Kaptanımız Eda Erdem olmak üzere 

Melissa Vargas, Gizem Örge ve Aslı Kalaç’ı gönülden kutluyoruz. Onların azmi, yetenekleri ve 

özverileri takımımızın zirveye ulaşmasında önemli bir rol oynadı. Hep birlikte gösterdikleri 

mücadele ve birlik ruhu, gururla temsil ettikleri kulübümüzü ve ülkemizi onurlandırdı. 

Teşekkürler Sarı Melekler, teşekkürler Filenin Sultanları! Türkiye’nin hatta dünyanın en büyük 

spor kulübü dedim; her alanda, olimpiyatlarda, Avrupa’da, ulusal ve uluslararası yarışlarda 

bayrağımızı zirveye taşıyan sporcularımız dedim, bu sadece lafla sözle değil, gerçeklerle ortada 

dedim!” 

 

Genel Sekreterimiz Burak Çağlan Kızılhan, ‘Dünyanın En Büyük Spor Kulübü Fenerbahçe’ 

başlıklı videonun ardından şöyle devam etti: 

 

“Olimpiyatlara en çok sporcu gönderen Kulübümüz, 2024 Paris Olimpiyatları için şimdiden 5 

kota aldı. Boksta Buse Naz Çakıroğlu, Hatice Akbaş ve Samet Gümüş; yüzmede Kuzey Tunçelli, 

atletizmde de Ersu Şaşma Paris biletini alırken, birçok sporcumuz da olimpiyat kotası almak için 
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çalışmalarını sürdürüyor. Olimpiyat kotalarının yanı sıra ulusal ve uluslararası yarışmalarda 

sporcularımız aldıkları tarihi başarılarla bizi gururlandırmaya devam ediyor. Bulgaristan’ın 

Plovdiv kentinin ev sahipliğinde düzenlenen 23 Yaş Altı Dünya Kürek Şampiyonası’nda 

Fenerbahçeli milli kürekçimiz Elis Özbay Dünya Şampiyonu oldu, altın madalya kazandı. Irmak 

Fertuğ-Simla Suay Alıncı, Gümüş madalya; Eda Erkan-Ebru Akınal, Bronz madalya kazandılar. 

Kürekçilerimiz bizimle beraberler, müsaadenizle kendilerini sahneye davet ediyorum. Şube 

Sorumlumuz Ozan Bayülken ile birlikte Kürek Şubemizden Sorumlu Yönetim Kurulu Üyemiz 

Bekir İrdem’i de davet ediyorum. Türk yelkenciliğinin lokomotifi olan Fenerbahçe Doğuş Yelken 

Şubemiz 2023 sezonun ilk 6 ayında uluslararası arenada hem olimpik hem de genç 

kategorilerde tarih yazmaya devam etti. Sporcularımız 5 altın, 1 gümüş ve 1 bronz madalya ile 

kulübümüzü Dünyanın en iyileri arasına taşıdı. Yelken sporcumuz Nazlı Çağla Dönertaş Türk 

yelkenciliğinde bir ilki daha başardı ve yelkendeki en prestijli yarışlardan Kieler Woche 

Sailing’de altın madalya kazanırken, 420-470 Gençler Avrupa Şampiyonası’nda yarışan 

Fenerbahçe Doğuş Yelken Şubemizin sporcuları Zeynep Çaçur ve Zeynep Köy Avrupa üçüncüsü 

oldular. Hepsini yürekten tebrik ediyoruz. Yelken şubemizin sporcularının ağustos ayında 

düzenlenecek olimpiyat kota yarışlarından da kota ile döneceklerine inanıyor ve sonsuz 

başarılar diliyoruz!  

Fenerbahçeli milli boksörümüz Buse Naz Çakıroğlu, Polonya’da düzenlenen 2023 Avrupa 

Oyunları’nda şampiyon olurken, aynı turnuvada Samet Gümüş gümüş, Hatice Akbaş ise bronz 

madalya kazandı. Slovenya’nın Maribor kentinde düzenlenen EYOF’ta (Avrupa Gençlik Olimpik 

Festivali) yarışan Yüzme Şubemizin sporcusu Kuzey Tunçelli de 1500 metre serbestte elde ettiği 

14:54:16’lık derecesi ile EYOF şampiyona rekorunu kırdı. Tüm şubelerimizin yöneticilerin, 

antrenörlerini, teknik ve idari ekiplerini ve sorumlu yönetim kurulu üyelerimizi ayrı ayrı tebrik 

ediyorum ve bir sporcu fabrikası olan Fenerbahçemize yer aldığı tüm mücadelelerde sonsuz 

başarılar diliyoruz!  

 

Saygıdeğer Yüksek Divan Kurulu Üyelerimiz, 

 

Sizlerle çeşitli toplantılar vesilesi ile paylaştığımız üzere; Tüzük tadili kongremizi, 9 Eylül 

tarihinde gerçekleştirmeyi planlıyoruz. Kulübümüzün Anayasası olan Tüzüğümüzün; 

Kulübümüze yakışır şekilde tadil edilmesi için değerli  kongre üyelerimizin katılımını ve fikirlerini 

önemsiyoruz. Tüzük tadil metni ve kongre tarihine ilişkin bilgiler kulüp mecralarında ayrıca 

sizlerle paylaşılacaktır. Geçtiğimiz yıl hepimizin bildiği gibi nisan ayında yürürlüğe giren 7405 

sayılı Spor Kulüpleri ve Spor Federasyonları Kanunu'na uyum kapsamında tüzük tadil kongresini 

sağlıklı bir şekilde ve yüksek katılım ile nihayete erdirmek; Kulübümüzün geleceği açısından 

büyük önem taşımaktadır. Yönetim Kurulu Üyemiz Fethi Pekin önderliğinde geniş bir hukuk 

ekibi ve üyelerimizle birlikte uzun süren bir çalışma yürüttük, pek çok toplantılar yaptık. 

Şimdi de son dönemece girdik. Önümüzdeki dönemde sizleri geniş kapsamda bilgilendireceğiz, 

konuyla ilgili FB TV’de programlar olacak. Sözlerime son verirken yurdun ve dünyanın dört bir 

yanındaki tüm taraftarlarımıza, büyük camiamıza omuz omuza, birlik beraberlik içinde 
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Fenerbahçemizin yanında, başarılarla dolu bir sezon geçirmemizi diliyorum. Hepinizi sevgi ve 

saygıyla selamlıyorum, bir sonraki buluşmamıza kadar sağlıklı günler diliyorum. 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Sayın Burak Kızılhan’a teşekkür ediyorum. Şimdi Denetim Kurulu Faaliyet Raporunu okumak 

üzere Denetim Kurulu Üyemiz Sayın Mehmet Vodina’yı kürsüye davet ediyorum. 

Raporu, kürsüye gelen Denetim Kurulu Üyesi Mehmet Vodina okudu. 

(Rapor Tutanak Ekindedir.) 

Efendim şimdi Yönetim Kurulu ve Denetim Kurulu Faaliyet Raporları hakkında görüşmeye 

geçiyoruz. 

Sayın Vodina’ya çok teşekkür ediyoruz. 

Bu arada bugünkü toplantımıza katılan kulübümüzün eski Başkan’larından Tahsin Kaya’yı 

saygıyla selamlıyorum. Divan Kurulu eski Başkan’ı sevgili Vefa Küçük’ü aramızda görmekten 

dolayı çok mutluyuz. Ayrıca en yaşlı üyemiz Turan Demirel ağabeyimizi de sağlık içinde burada 

görmek gerçekten bizi çok mutlu ediyor. Hepiniz varlığınızla bize onur veriyorsunuz. Çok 

teşekkürler. 

Şimdi efendim geliyoruz 9. Maddemize, Yönetim Kurulu ve Denetim Kurulu Raporları Hakkında 

Görüşme bölümünde ilk söz hakkını Sayın Uğur Bozyiğit’e veriyorum. Buyurun Uğur Bey.  

 

1.UĞUR BOZYİĞİT  

Usul hakkında görüşmek istiyorum. Son YDK  ve mali genel kurulda olan problemlerden dolayı 

konuşmak istiyorum. Dışarıda genç arkadaşlar da biz de konuşmak istiyoruz bize sıra gelmiyor 

diyorlar. Vefa Bey bir sistem getirmişti, kura sistemi, benim düşüncem bunun devam etmesi. 

Herkes ismini yazıyor sepete atıyor, divan başkanı seçiyor ismi okuyor, Selim Bey diyelim, o 

konuşmadan bir isim daha seçebilir. Bu şekilde olursa bu kavgalar bitecektir. Geçen  

bayramlaşmada buradaki kıyafetleri görünce çok üzüldüm, bunların hepsi televizyona çıkıyor. 

Genel Sekreterimiz ve Simla Hanım 3.5-4 saat ayakta durdular, fotoğraf çekildiler, buna bir 

çözüm bulmak lazım. Galatasaray ve Beşiktaş’ta oturuyorlar, birbirlerini tebrik ediyorlar, bizde 

bir hengame, havuzdan çıkıyorlar geliyorlar. YDK’dan önce ilk defa kılık kıyafetimize dikkat 

edelim diye bir şey yapıldı, bu çok hoşuma gitti, burası çok önemli bir yer.Mali Genel kurulda 

beni en çok üzen şey bizim eski başkanımız ve Fenerbahçe’yi 103 golle şampiyon yapan takımın 

başkanı Tahsin Kaya’ya yuhalaması, çok üzüldü, herkesin adına alkışlıyorum Tahsin Bey’i. Niye 

şey yapıyorsun dedim, tanımıyorum kendisini dedi, tanımak lazım. Sayın başkandan vaktiyle 

tüm başkanlarımızın resmini buraya da asalım demiştim, herkes kulübe resimlerin olduğu 
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yerden girmiyor. YDK başkanlarımızın da resmi olabilir. Başkanımızdan bunu bir kez daha rica 

ediyorum. Üç tane insanı tebrik etmek istiyorum, cep telefonlarımıza mesajlar geliyor, sıfır imla 

hatası, çok güzel metinler, kim yazıyor bilmiyorum ama tebrik ediyorum. Kahramanmaraş 

olayını FB TV’de anlatan arkadaşı da tebrik ediyorum, çok güzel anlattı ben o olayı yaşadım, 

gözlüklü çocuk, onu tebrik ediyorum. Divan’da havuza giriyoruz, yaşlı insanlarız, divan 

çalışanları bizi rahat ettirmek için uğraşıyorlar, onları da tebrik ediyorum. Tüzük Tadil kongresi 

ile ilgili bir konuya dikkat çekmek istiyorum, Fenerbahçe’nin bazı değerleri bazı olaylar 

nedeniyle Fenerbahçe’den uzaklaştırıldılar, bunların affı. Fenerbahçe başkanına da Tüzük 

tadilinde bir dönemde 1 ya da 2 kişiyi affetmesi eklenebilir mi? Saygılarımı sunuyorum.  

 

2.TURGUT GÜR  

Biraz önce izlemiş olduğumuz sunumlarda Fenerbahçe Spor Kulübü sporcularının Dünya, 

Avrupa ve Balkan şampiyonlarından almış oldukları madalyaları ve rekorları izledik. Göğsümüz 

kabardı. Her şeyden önde ifade etmek isterim ki Fenerbahçe Spor Kulübü sadece bir futbol 

kulübü değildir. Futbol profesyonel bir branştır. Bir kulüp düşünün ki olimpik branşlardaki 

zengin sporcu havuzuyla, tüm branşlarda mücadele ederek çeşitli şampiyonluklar alıyor, 

rekorlar kırıyor, kendini Avrupa'da ve Dünya'da kabul ettiriyor. O kulüp, işte Fenerbahçe Spor 

Kulübü. Sadece Türkiye değil bir Dünya kulübü. Az önce tüm olimpik branşlardaki eski 

sporcularımızın, kaptanlarımızın, değerli teknik direktörümüz İsmail Kartal'ın ifadelerini 

dinledik. Tek kelimeyle gurur duydum. Her şeyden önce biz Fenerbahçe'yiz ve biz Fenerbahçe 

ailesinin bireyleriyiz. Bu nedenle şunu ifade etmek isterim ki kulübümüz altyapıya ne kadar 

önem verirse ve çeşitli branşlarda başarılar alırsa mutlu oluruz. Bu işte bizim gücümüzü 

gösterir. İşte bu nedenle altyapı konusunda katkıda bulunan herkese şükranlarımı sunuyorum 

ve gurur duyuyorum.  

Altyapı demişken hazır gündemde Arda Güler var. Ona dikkat çekmek istiyorum. Arda 18 

yaşında Fenerbahçe'den yetişerek dünyanın en büyük kulübüne transfer oldu. Ve ardından 

Fenerbahçe'de bir ışık yandı. Arkadan gelen çocuklar onu takip edecekler. 30 milyon dolarlık bir 

gelir elde ettik. Düşündüğünüz zaman 12 tane Arda çıksa 360 milyon dolar yapar. Bu da 

Fenerbahçe'nin borcunu sıfırlar. Altyapı işte bu kadar önemli. Yoksa bu kadar yılda biriken 

borçları ve faizleri nasıl ödeyeceğiz? Avrupa'da bir sürü başarılı Türk sporcu var. Peki o Türk 

sporcular, Avrupa'da aranan sporcular oluyorsa biz neden ülke içerisinden sporcu bulamıyoruz? 

Burada bir yanlışlık var. Düzeltmemiz gerekiyor. Türk sporu adına Fenerbahçe görüyorum ki bu 

işi pozitif çalışmalarla lehimize döndürdü. Amatör branşlarımızda yaptığımız çalışmalarla 

inşallah sorunlarımızı çözeceğiz. Çok önemli bir hususta sizleri bilgilendirmek istiyorum. 22 

Temmuz 2023'te Resmi Gazete'de Hazine ve Maliye Bakanlığı ve Gençlik ve Spor Bakanlığı 

tarafından bir yönetmelik yayınlandı. Sporcular için ödenen vergilerin spor kulüplerine tekrar 

iade edilmesi ve bu ödemelerin amatör branşlardaki faaliyetlerde kullanılması. Bu yönetmelik 

Türk spor tarihinde son derece önemli bir adımın başlangıcı oldu. Bu yönetmelik kulüplerimize 
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büyük katkıda bulunacak. Bu nasıl oldu da mümkün oldu, kimin aklına geldi? Çünkü amatör 

branşlardaki başarılar bir tarafların dikkatini çekti. Ve çalışmalar sonucunda bu karar çıktı. 

Katkısı büyük olacak. Gururla ifade etmek isterim ki Fenerbahçe SK bilançosundaki uzun vadeli 

borçlar, faizler ve bu yıldan itibaren ödenmeye başlanacak ciddi miktar borçlar. İşte biraz önce 

verdiğim 12 tane Arda Güler ve şimdiye kadar 3 yılda alınmış olan mali tedbirler sayesinde 

bilançomuzda artı bakiyeler görüyoruz. Gelirler giderler denk. Bu nedenle borçlarımız sadece 

faizler sebebiyle artıyor. Bilançomuzdaki durumlar olumlu gidiyor. Bunu sağlayanlara 

şükranlarımı sunuyorum. 17 Haziran’da Mali Genel Kurulumuz vardı. Burada konu ‘mali’ 

durumlar. İlk defa, yani Fenerbahçe Spor Kulübü içerisind 69 yıldır bulunan bir adam olarak ilk 

defa görüyorum ki Fenerbahçe Spor Kulübü Genel Kurulu’nda Fenerbahçe Başkanı’na sataşma 

oldu, Başkan da cevap verdi. Hemen arkasından salonun sol tarafında bulunan bir grup YDK 

Başkanımıza laf attı. Değerli arkadaşlarım, bunlar Fenerbahçe Spor Kulübü içerisinde olmaması 

gereken şeyler. Yakışmıyor ve külliyen yanlış!  Bir daha olmayacağını düşünüyorum. Olmamalı! 

Fenerbahçe Spor Kulübü başkanı tıpkı biz sporcular gibi burada bayrak yarışı yapıyor. Biz 

sporcular bayrak yarışı yaparken fiziki gücümüzün yanı sıra bayrağı bir diğer sporcu 

arkadaşımıza vermek için dikkatle bayrağı taşıyarak ince düşünceler içerisinde diğer 

arkadaşımıza teslim ederdik şampiyon olabilmek için. İşte Fenerbahçe başkanları da 

birbirleriyle bayrak değişimini bu yönleriyle yapmalı. Kimse Fenerbahçe’den büyük değildir. 

Hiçbirimiz Fenerbahçe’den büyük değiliz. Fenerbahçe Spor Kulübü varsa biz varız. Tek yumruk 

olmalıyız. Bunun yolu da birbirimizi sevmek, saygı göstermek ve kurallara uymaktan geçiyor. 

Burada bizler tek yumruk olmak için aramızdaki olumsuzlukları ortadan kaldırmalıyız. Biz tüm 

başkanlarımızı seviyor ve sayıyoruz. Onlar da birbirlerine saygı göstermeli. Bir Başkanımız 3 

Temmuz’u yaşadı, orada olumsuzluklar yaşadı, dik durdu, Fenerbahçe Spor Kulübü ayağa kalktı, 

bizler ayağa kalktık. Her şeyin bir yolu yordamı var. Eski Başkanımız da yeni Başkanımıza destek 

sunarak bu olumsuzluğu ortadan kaldırırsa şükranlarımı sunarım. Tüm Fenerbahçe Spor Kulübü 

yöneticileri, sporcuları, kaptanları, taraftarları ve camiamız olarak o hedefi bekliyoruz, o hedefi 

hep birlikte gözlüyoruz. Teşekkürler. 

  

3.SELİM ERGÜDER 

Konuşmamın başında bir beyanda bulunacağım, tamamen kişiseldir. Hiçbir kurumla 

bağdaştırmayın lütfen. Öncelikle Kahramanmaraş projesi için tüm yöneticilerimize teşekkür 

ediyorum. Yeni futbol sezonu da hayırlı olsun, güzel bir başlangıç oldu. Ben idari konularda 

konuşacağım. Vefa Bey’e daha önce sunduğum bir düzenleme vardı, sonra Uğur Bey’e de 

iletmiştim. Konuşmamda biraz negatiflik olabilir, genel kurulu biraz çalışmaya teşvik edeceğim. 

YDK bir danışma kuruludur. Divan yönetimlerin hesap verme yeri değil tavsiye alma yeridir. 

Hesap verme yeri genel kuruldur. Ancak son zamanlarda sayıları çığ gibi büyüyen divan 

kuruluna bir düzenleme gerekiyor. Benim önerim 2 yıl beklemek üzerine. Genel kuruldan 

divana taşınacak bir üyenin Fenerbahçe’ye katkısı değerlendirilip 2 yıl beklemek gerekiyor. Her 
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divan kurulunda etraflıca bir konuyu tartışmak üzere bu konu yönetimle birlikte belirlenir ve 

detaylı bir sunum hazırlanır. Bu konu üstünde söz alınır ve sonunda ortak bir akıl ortaya çıkar. 

Divan kurulu istek tartışma yeri değildir. Fikirler yazılı olarak divan kuruluna gelir. Divan 

konuların önemine göre önceliğine göre bunu kurula getirir. Mutlaka interaktif bir sistem 

olması gerekir. Divan toplantılarında her konu arasında bir ara gerekir. Divan kurulu 

toplantılarını altıya çıkaralım. Plaket törenlerini ve ödülleri farklı 2 toplantıda gerçekleştirelim. 

Divan toplantı sonuçları çıkarılıp tüm üyelere gönderilmelidir. Divan Başkanlığı en az 2 en fazla 

3 dönem olmalıdır. Bu önerileri ben tekrar Uğur Dündar’a vereceğim.  

Değerli üyeler Mayıs ayındaki Mali Genel Kurulda salondan çıkmak istedim, nefesim daraldı. 

Önce Başkan Ali Koç’a sonra Uğur Dündar’a karşı yapılan saygısızlıklar hiç hoş olmadı. Evet, bazı 

hatalar olabilir ama bu tür agresyonlar Fenerbahçe tarihine saygısızlıktır. Maalesef 

kutuplaşmayı izledik mali genel kurulda. İstanbul Bilgi Üniversitesi’nden bir hoca kutuplaşmayla 

ilgili bir çalışma yayınladı, bunu kesinlikle değerlendirmek gerekiyor. Bu konuda uzun uzun 

düşündüm. Değerli üyelerden tek ricam siz de Fenerbahçe için kutuplaşmayla ilgili düşünerek 

zaman harcayın. Dünya üzerinde sivil toplum açısından en az katılım sağlayan ülke Türkiye’dir. 

Fenerbahçe halk mıdır, bunun tarifini yapın. Daha önce yapılan 1 milyon üye tercihi doğru 

mudur? Kongre üyeliği sınırı ne olmalıdır? Kurumsallıktan ne anlıyoruz? Bu konular çok 

önemli.   

Fenerbahçe’de yıllardır yönetimsel bazı sıkıntılar yaşanıyor, kişiler özelinde değil kurumsal 

açıdan problemler yaşanabiliyor. Yönetim tarzımız nedir? Finansal gücü olan iş insanlarının 

başkan ve yönetici olması. Nereye doğru eviriliyoruz, temel sorun bu. Ali Koç belki yarın burada 

olmayacak. Finansal bağımsızlığımız olmadığı müddetçe köleyiz. Burhan Bey’in daha önce 

yaptığı konuşmada döviz geliri olmadan finansal özgürlük olmadığından bahsetmişti. Futbol AŞ 

maalesef batık durumda. Değerli üyeler, yeni gelir kaynakları oluşturmamız lazım. Başkanımıza 

sarılalım, ona destek olalım. Fenerbahçe onun sayesinde yüzdürülüyor. Kutuplaşma yerine 

dayanışma oluşturmamız lazım. Aziz Bey basketbolu bize verin demişti, bu da değerli bir 

öneridir. Farklı yapılanmaya dönüşmemiz gerekiyor. 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Efendim sıra geldi gurur tablomuzu sahneye davet etmeye. Milli Sporcularımız, Kaptanımız Eda 

Erdem Dündar, Gizem Örge, Aslı Kalaç, Melissa Vargas. Ayrıca Milli Takım ve Fenerbahçe 

Menajeri Pelin Çelik, Milli Takım ve Fenerbahçe İstatistik Antrenörü Artun Aksan. Tabi ki 

Başkanımız Sayın Ali Koç ve Voleybol Şubesi Sorumlusu Yöneticimiz Simla Türker Bayezıt lütfen 

sizler de buyurun. (Toplu fotoğraf çektirildi.) Bugün öyle anlar yaşadık ki, hakikaten Fenerbahçe 

tarihine geçecek hem de Fenerbahçe’nin, Dünya’nın en büyük kulübü olduğunu canlı 

tanıklarıyla burada gördüğümüz çok tarihi bir oturum oldu. İnsan gerçekten Fenerbahçeli 

olmakla gurur duyuyor. Hepimiz ne kadar gurur duysak azdır. Bu arada konuşmacımız Sayın 

Kaya Enişte’yi sahneye davet ediyorum. Buyurun Kaya Bey. 
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 4.ALİ KAYA ENİŞTE 

Sn. Başkanım sürekli soruyordunuz, ne zaman Divan olacaksın diye. En son mayısta da 

sordunuz. Nisandaki divanda da ben de ibibikler öter ötmez oradayım demiştim.  Bugün Yüksek 

Divan Kurulu üyesi olarak ilk defa sizlere buradan hitap etmenin gururunu yaşıyorum. Bizler 

burada Divan Kurulu üyesi seçildikten sonra sadece burada isimlerimiz arz ediliyor. Sokakta yan 

yana geçtiğimiz zaman birbirilerimizi tanımıyoruz.  Esasında bu listeler ilan edildikten sonra bir 

ay içinde Kulübümüzün bizleri tanıştırmak için bir yemek vermesi gerektiğini düşünüyorum. 

Kulübe maddiyat getirisi olmaması için bu geliri biz karşılayabiliriz.  Fenerbahçe sadece bir 

futbol kulübü değildir. Sosyal içerikli bir kulüptür.  Sn. Fethi başkanıma sesleniyorum. Bu konu 

tüzüğe de yazılırsa bunu devamlı tekrarlarız. Bu camiada insanlar birbirlerini tanır. 

Sayın Başkanım Ali Koç başkan seçildiğinizden günden beri kulübümüze yapmış olduğunuz 

maddi ve manevi destekler için sonsuz teşekkür ediyorum. Bu önceki dönemlerde başkanlık 

yapmış herkes için de geçerlidir. Tahsin Başkana, Sn. Aziz Yıldırım’a, Sn. Ali Şen’e de aynı 

teşekkürlerimi iletiyorum. Her kimki Fenerbahçe için çivi çakar, başımızın üstünde yeri var. Sn. 

Vefa Küçük ağabeyimiz de camiamızın önde gelen simalarındandır. Kulübe çok büyük maddi 

destekleri olmuştur. Yüzme havuzuna adı verilmiştir ama bildiğiniz gibi konuk evini de Sn. Vefa 

Küçük yaptırmıştır. Bir ara ismi yazılıydı sonra kaldırıldı. Başkanımız ve yönetimimizden istirham 

ediyorum , Vefa Küçük’ün ismi oraya tekrar yazılsın. İsmi yazılsın ki bu tip işlere teşvik olsun. 

Camiaya hizmet edenleri unutmayalım, onları değerlendirelim. Vefa abim beni genel kurullarda 

hep frenler. Niye diye sorduğumda yönetimi çok eleştiriyorsun der ama bugün kendisine bonus 

verdim. Yönetimin artılarını eksilerini konuşmayacağız da ne konuşacağız. Biraz evvel Selim 

kardeşime yapılan anti demokratik tezahüratları kınıyorum. Burada 3 ayda bir araya geliyoruz, 

dinlemek için 4 saat ayıramıyorsak üzülürüm. Bu camianın 25 yıl bütün aktivitelerine katıldım. 

Unutamadığım bir tanesi 3 Haziran 2018. Yıllar yılı muhalefet ettiğim Aziz Yıldırım’ı o günkü 

kongrede korumak mecburiyetinde kalmıştım. Yakışmadı o gün ben orada yeniçeri zihniyeti 

demiştim. Ondan sonraki Divanda da Sn. Başkanım Ali Koç beni eleştirmişti. O zihniyet 17 

Haziran’da yine su üstüne çıktı. Dolayısıyla Başkan Ali Koç, o gün bütün mutsuz ve 

olumsuzluklardan kendisinin sorumlu olduğunu söyleyerek camiadan özür diledi. Özür de bir 

erdemdir. Ben de şimdi kendisinden ve YDK Başkanımız Uğur Dündar’dan özür diliyorum. Olaya 

dahlim yok ama müdahil oldum o salonda bulundum. Bazı olumsuzlukları anlarım da çiçeği 

burnunda Uğur Dündar ile camianın ne alıp veremediği var. Netice de sizler seçtiniz. Ben o gün 

Divan’da değildim. Önünüze sandık geldiği zaman tekrar düşüncenizi belirtirsiniz ama kendisi 

bu kulübün üst kimliği olup Cumhuriyet ve Atatürk değerlerinden dolayı yuhalandıysa  o zaman 

beni de yuhalayın. Sn. Başkan sosyal konularda yaptıklarının pek duyulmasını ve anılmasını da 

istemiyor. Biraz evvel kürekçi kızlarımızın başarılarından bahsettik. Geçenlerde sosyal medyada 

bir yazı okudum. Ayten Berkalp ile ilgili. Kendisini ben tanımıyordum bu da benim ayıbım oldu. 

Çok kısa özetleyeceğim. 1949 yılında Çamlıca Kız Lisesi’ne giriyor. Orada voleybol, basketbol ve 

atletizm takımlarını kuruyor. 1954’te Fenerbahçe ile teması oluyor. Geliyor Fenerbahçe’ye 

voleybol, basketbol ve atletizm takımlarını kuruyor.  
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Okuyup Doktor oluyor ve Kıbrıs’a gidiyor. Kıbrıs’ta Türk Tabipler Birliği Başkanı oluyor. Esir 

düşüyor, sonra çıkıyor tekrar gidiyor mücahit oluyor. Sayısız başarıları var. İlk başarısı atletizm 

de Atatürk Kupası’nda birinci oluyor. Kürekte birincilik kazanıyor devamında önemli yerlerde 

bulunuyor. Sonraki yıllarda Sn. Halit Deringör kendisini kalpten ameliyat ettiriyor. Şimdi  sağlığı 

bozuk. Başkanımız Ali Koç kendisini Amerikan Hastanesi’nde tedavi ettiriyor. Bu hizmetlerinden 

dolayı Sn. Başkana bir kere daha teşekkür ediyorum.  Bizim geçmişte kulübümüze çok değerli 

olan sporcularımız var, görüyoruz. Bazıları son dönemlerinde çok iyi sağlık durumunda 

değillerdi ve hoş bir şekilde aramızdan ayrılmadılar. Belki bugün kulübün ekonomik durumu 

yaşlı bakım evi açmaya müsait olmayabilir ama en azından mevcut bakım evlerinden bir tanesi 

ile anlaşılıp oradan kontenjan alınırsa camiada bulunan bu tip sporcularımız orada en azından 

bir yemek yerken ve yahutta bahçede yürürken kol kola girip bu anılarını gündeme getirmeleri 

onlara moral verir. Böyle bir konunda Başkanımız ve Yönetim Kurulumuz tarafından 

değerlendirilmesini istirham ediyorum.   

Biraz önce gerek Uğur Bey olsun gerek Turgut ağabeyim (Gür) olsun, gerek Selim Bey olsun çok 

güzel, fevkalade güzel konulara değindiler. Ben de zaten bunlardan bir tanesini gündeme 

almıştım. 17 Temmuz’da Sayın Müjdat Gezen, Cumhuriyet gazetesine bir yazı yazıyor. Sayın 

Divan Kurulu Başkanımıza ithafen, içeriği beni ilgilendirmez, özele girer ama orada yazdığı bir 

cümle var. Cümleyi saptırmadan tamamen aynısını okuyorum: Ben Fenerbahçeli olsam sahneye 

konuşma yapmak için o kıyafetlerle mi çıkarım’. Şimdi ben ne zaman salona girsem Sayın 

Başkan Ali Koç, tepeden tırnağa bakar, ‘okey’ der. Ercan burada mı bilmiyorum, bana ‘Dio’nun 

renk kartelası’ der. Şaka bir yana bizim birbirimizi nasıl gördüğümüz önemli değil, bizi dışarıdan 

nasıl gördükleri önemli. Blue Jean benim de çok severek taşıdığım bir spor kıyafet. Ama o blue 

jeanin üzerine şık bir gömlek, şık bir ceket giyildiği zaman bu artık bir salon kıyafeti olur. 

Dolayısıyla benden evvel ki arkadaşlarım, ağabeylerim de bunlara değindikleri için lütfen 

istirham ediyorum, bu hususta biraz daha dikkatli davranalım. Burada şu an mevcut 

sporcularımız geldiler. Biz bu kupaları alıyoruz. Arkadaşlar, kupaları niye alıyoruz? Müzede 

tozlansın diye mi? Ben bunu 17 Haziran’da d a söyledim. Getirim şu kupaları, buraya dizseydik, 

sonra arkadaşlarımız o kupalarla fotoğraf çektirseydi… Hadi onu bırakın o kupaların yanına 

hangi branşlarda kimler aldıysa… İnsanlar gelsinler burada moral bulsunlar. Sayın Başkanım, 

size 3 sorum var, bir de ricam var. Ben hayatımda futbol oynamadım, hayatımda topa 

değmedim, maç izlemem, stada gitmem. Beni tanıyanlar herhalde ironi yaptığım kanaatine 

varacaklar. Şimdi Todor Veselinović’in 103 gollü şampiyonluğundan bu yana bütün hocaların 

içinde sadece sahaya çıktığı o periyotta 2,3 puanı olan İsmail Kartal’ı neden yolladık, neden 

getirdik? Çünkü Ali Koç başkanım çok titiz, bizim burada bütün konuştuklarımızı yazıyor, 

şüphesiz cevaplayacaktır. Bir de kendisi 17  Haziran’da ismimi belirtmeden beni eleştirdi. Tabii 

ki eleştirecek, eleştiri bir demokrasi kültürüdür. ‘Penaltı atmasını bilmiyor diye eleştiriyorlar’ 

dedi. Ben de şimdi soruyorum; o kişinin Fenerbahçe’ye neden 20 veya 30 Milyon Euro 

kaybettirdiğini açıklarsa memnun olurum. Olmazsa ben oturduğum yerden cevap veririm. 

Üçüncü sorum da, arkadaşlar futbolun oynandığı her ülkede futbol federasyonları futbolun 
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kozmik odasıdır. Eğer o kozmik odada yoksanız ezilirsiniz, haklarınız korunmaz. Ben, bundan 

evvelki dönemde 4 yıl Türkiye Futbol Federasyonu üyesiydim.  

Bir anektodumu anlatacağım: Sayın Nihat Özdemir, kuruldakileri çağırdı. Herkes birbiriyle 

tanışacak. Gittik, güzel de bir ortamdı. Herkes kendisini tanıtacak. Tesadüfen ben ilk baştaydım. 

Tabii ben de orada kimseleri tanımıyorum. ‘Arkadaşlarımdan bir şey istirham edeceğim. 

Kendisini tanıtan arkadaşımız ondan sonra da hangi kulübü tuttuğunu söylesin’ dedim. Ben 

bunu söyleyince salonda tuhaf bir durum oldu. Herkes gülmeye başladı. Yarın bir gün şaibe 

olmasın diye hangimizin hangi takımı tuttuğunu bilelim dedim. 2021-2022 yılında Trabzon, tabii 

o gün oradaki herkesi yazdım. %60-70 Trabzonspor taraftarıydı. 2021-2022 sezonunda 

biliyorsunuz ligin son 3 hafta kala 80 puanla şampiyonluğu ilan etti. Ben şimdi demek 

istemiyorum ki, ‘Oradakiler Trabzon’u şampiyon yaptı’. Hakikaten güzel futbol oynuyorlardı 

ama unutmayın biz Trabzon’a 7. haftada namağlup gittik. Kim’in hayatında gördüğü belki de ilk 

kırmızı kart ve 1-0 galiptik. Kırmızı karttan sonra yanılmıyorsam 3-1 kaybettik, ondan sonra da 

bir daha dikiş tutturamadık. Ve oradan Vitor Pereira’nın kovulmasına kadar devam etti olaylar.. 

Dolayısıyla dikkat ederseniz Sayın Ali Başkanın, başkan seçildiğinden bu yana yaptığı bütün 

basın toplantılarındaki hedef Merkez Hakem Kurulu ile TFF idi. O zaman TFF’de bulunacağız 

arkadaşlar. TFF’ye üye vereceğiz. TFF soruyor zaten, ‘Üye ver’ diyor. Ama biz sadece rakibimizin 

bir önemli ismini oradan uzaklaştırmayı başarı saydık. Bu tabii ki eksikti. Benim bu sene 

hayallerim vardı. Bu hayalim Cumhuriyet Kupası’nı almaktı ve o Cumhuriyet Kupası’nı alıp 

havuz başında bir balo yapıp, o baloda genç Fenerbahçelilerle zeybek oynayaraktan biz o 

baloyu kutlayacaktık. Bu da bütün Türkiye’de olay olurdu.  

50. yıl Cumhuriyet kuruluş kupası rakibimize gitti, 75. yıl rakibimize gitti, 100. Yıl rakibimize 

gitti. Ben 25 yıl daha yaşar mıyım Turhan Ağabey gibi bilmiyorum ama çocuklara vasiyetim var. 

Olursak o zaman bir çift sarı lacivert karanfil benim anıt mezarıma koymalarını rica ettim.  

Ricama gelince arkadaşlar ben inanıyorum ki Sayın Ali Koç, Arda Güler ve Zaha konusunda en 

iyisini yaptı, ona zerre kadar şüphem yok. Burası Fenerbahçe Spor Kulübü. Hiç kimse 

Fenerbahçe’den büyük değil. Yolları açık olsun. Bu kulüpte hiç kimse… Jorge Jesus ‘Eğer Ali Koç 

varsa ben varım’ diyemez arkadaşlar. Biz Ali Koç’u seçeriz ama sizi de göndermesini biliriz. 

Fenerbahçe topraktır. Fenerbahçe Çanakkale’dir. Fenerbahçe vatandır. Fenerbahçe Sakarya’dır. 

Fenerbahçe cumhuriyettir. Her şeyden evvel Fenerbahçe Atatürk’tür. 

  

5.ZAFER UZUNOĞLU 

Benden önceki konuşmacılara teşekkür ederim. Özellikle Turgut ağabeye, Selim Beye, Kaya 

Beye… Gayet açıklayıcı, derin konuşmalar yaptılar. Teşekkür ederim. Sizlerle kulüp yönetimi ve 

üye ilişkileri hakkında konuşacağım. Bu konulardaki görüş ve önerilerimi paylaşmak istiyorum. 

Tüzüğümüzün üçüncü maddesi ‘Kulübün amacı, Büyük Önderimiz Atatürk’ün gösterdiği hedef 

ve ilkeler doğrultusunda çağdaş yaşama uygun olarak üyelerin ve sporcuların beden ve ruh 
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sağlığını geliştirecek olanakları hazırlamak, fizik ve moral eğitimleriyle ilgilenmek, kulübün tesis 

ve faaliyetlerinden yararlandırmaktır.’ demektedir. Ben 1956 yılından beri bu muhitte 

oturuyorum, 50 yıldan beri fiilen Dereağzı’nda ve Faruk Ilgaz Tesislerinde sıklıkla 

bulunmaktayım. 1973 yılından beri her türlü gelişmeyi ve değişmeyi bu kulüp içerisinde 

gözledim. Büyüklerim anlatacağım bu konuları daha iyi bileceklerdir. 

Son 25 yıllık süre zarfında gördüğüm eksiklikleri, hata ve yanlışların ileride yaşanmaması ve 

tercihen kısa sürede düzeltilmesi adına sizlerle paylaşmak istiyorum. Bu vesileyle yönetime de 

güncel konularımızı açıkça iletmek istiyorum. 

Yıllar evvel kulübün sahil kısmı, -şu anda gördüğünüz kısım- Galatasaray’ın ve İstanbul Yelken 

Kulübünün de katılımlarıyla dolduruldu ya da genişletildi. Kısa bir süre sonra da rahmetli 

Başkanımız Sayın Metin Aşık tarafından ilk havuzumuz inşa edildi. Bu arada Vefa Küçük 

tarafından da Konuk Evi yapıldı. Kendilerine bu tesisleri kulübümüze kazandırdıkları için 

müteşekkiriz. 

1998 yılında Aziz Bey seçimi kazandıktan sonra Faruk Ilgaz Tesisimiz yenilendi. Kendisine ve 

yönetimine de ayrıca bu konuda çok teşekkür ederiz, bize çok güzel bir tesis kazandırdılar. İlk 

başta bu yeni tesis, sosyal binası haliyle hepimizin çok hoşuna gitti, pırıl pırıl bir tesise 

kavuşmuş olduk. Ancak kısa bir süre sonra anladık ki aynı zamanda bizler kulüp ruhunu yavaş 

yavaş kaybetmeye başlamışız. Ama o sırada maalesef anlamamışız. Son olarak işletme Divan’a 

verildi. O günden bugüne de Divan bu işletmenin başında. Bu müdahale ile maalesef kulüp 

üyeleri sahip oldukları kulüplerinden uzaklaştırılmaya başlandı. Bu durum daha da vahim hale 

gelerek bugünlerde de devam etmektedir. Dahası Faruk Ilgaz Tesisleri içerisinde bulunan 

emekli sporcu ve üyelere ait bina geçen yıl elimizden alınarak bu tesisi kullanan üyeler maalesef 

yine Todori’nin üst katına yollandı. Üyeler oradaki 2 odaya yollandı, herkesin huzuru bozuldu. 

Sporcu yatakhanesi olarak tekrar yapılacağı söylenen buradaki bina ise, -arkada hemen- 

bugüne kadar hiçbir şekilde revize edilmedi, yıkık bir halde duruyor. 

Soruyorum Sayın Başkan. Neden üyeleri Todori’ye sürdünüz? O zaman bu binayı bitirin ve 

lütfen bu binaya tekrar üyeler geri gelsin. Bildiğiniz gibi ilk başta kulüp işletirken sadece 

üyelerin makul fiyatla istifade ettiği Todori daha sonra bir işletmeye verilerek halka açıldı, 

üyelere ise %10 yemek indirimiyle hizmet vermeye başlandı ve hala bu böyle devam etmekte. 

Yani kısaca Faruk Ilgaz Todori’ye dönüştü. Bu konuda çok rahatsızım. Todori aslında bir 

meyhane. Yine yönetime soruyorum. Sayın Yönetim niçin kulüp üyelerini kulübünden 

uzaklaştırıp meyhanenin üst katına taşıdınız? Üst kata gelen üyeler meyhanenin içinden geçip 

üst kata çıkıyor. Bu mudur Fenerbahçe’nin üyelere bahşettiği sosyal tesisi bu mudur?   

Bu arada benim de bildiğim ve gittiğim 50 yıldır sporcular başta olmak üzere üyelere de  makul 

menü fiyatıyla hizmete den, yeşillikler içerisindeki Dereağzı lokalinden de üyeler sürüldü. Bunu 

herhalde biliyorsunuz. Burası üyelerin kullanımına kapatıldı. Üyelerin tüm yazılı ve sözlü 

uyarılarına rağmen ki bildiğim kadarıyla 500’e yakın üye dilekçe verdi ve kabul edilmedi, bu 

uygulama yönetim tarafından da durdurulmadı. Derme çatma bir ortam yaratılarak üyeler 
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havuz başına yollandı. Bu uygulama bugün daha da kötüleşerek devam etmektedir. Bunlardan 

başka yaz aylarında Faruk Ilgaz Havuzunda da işletme ve fiyat sıkıntıları devam etmektedir. 

Tekrar hatırlatayım tüzüğümüzün üçüncü maddesi nasıl bitiyordu: ‘… kulübün tesis ve 

faaliyetlerinden üyeleri yararlandırmaktır.’ Hangi tesis? Üyelerin yararlanacağı hangi tesis 

kaldı? Sosyal tesis açısından rakiplerimizden uzak ara ileride olan kulübümüz -ki bu bir onur 

kaynağıdır- maalesef kendi üyelerine karşı son derece yabancı bir tavır sergilemektedir. Biz 

öncelikle İstanbullu üyeler bu durumdan son derece rahatsızız. Yönetimdekiler der ya, ‘Bizi 

eleştiriyorsunuz ama öneri getirmiyorsunuz.’ Şimdi ben size önerilerimi sıralıyorum. Bunu niye 

söylüyorum? Fenerbahçe kulübü üyeleri tekrar kulüplerine dönsünler çünkü Fenerbahçe 

üyeleri kulüplerinden uzak. Eski sosyalleşme, arkadaşlık, kardeşlik, sohbet kalmadı. Her geçen 

gün de erozyona uğruyor. 

1-Faruk Ilgaz Tesislerinde işletmeci olan Divan, kulüp üyelerine aldıkları hizmetlerde alkol hariç 

%50 indirim sağlasın. Bu şekilde üyeler kulüplerine dönerek eski günlerde olduğu gibi kendi 

tesislerinde sosyalleşmeye devam etme imkanına kavuşacaklardır. Buraya insanlar gelemiyorsa 

pahalılıktan dolayı gelemiyor. Gayet net ve açık. 

2-Yazın Faruk Ilgaz Yüzme Havuzundan faydalanma olanağı öncelikle kulüp üyelerine 

verilmelidir. Kulüp üyesi olmayana sezonluk giriş hakkı verilmemelidir. Ancak üyelerin havuz 

girişi fiyatı da Dereağzı Havuz girişi fiyatının iki katı olması da makuldür. 

3-Kulüp eski sporcu ve üyelerimiz Todori’den Faruk Ilgaz’daki eski lokallerine geri dönmelidir. 

Bu sağlanmalıdır. Bu bina acilen renove edilmeli ve kullanıma açılmalıdır. Todori’de 

bulundukları yer mevcut işletmeciye terk edilmelidir. 

4-Todori’de üyelerin aldıkları yemek indirimi alkol hariç %30’a çıkarılmalı veya Todori’yi kulüp 

işletmeli ve sadece kulüp üyeleriyle misafirleri buradan faydalanabilmelidir.  

En önemlisi tabii ki Dereağzı lokali rahmetli Semih Bayülken’in kurmuş olduğu 50 yıl önceki 

lokal eski haline dönüşmeli ve verilen hizmet kapsam genişletilerek devam etmelidir. Üyeler 50 

yıldır sürekli faydalandıkları bu lokale geri dönmelidir.  

Ümit ederim bu makul isteklerimize yönetimden olumlu cevap alabiliriz. 

Kısa bir ek yapacağım. Futbol kombine transferi söz konusu. Sizler karaborsayı anladığım 

kadarıyla kendinize göre önlemeye çalışıyorsunuz, bu konuda bazı adımlar atıyorsunuz. Olabilir. 

Biz ahlaklı ve dürüst kulüp üyeleri niçin diğer taraftarlarla aynı kefeye koyularak Avrupa ve 

derbi maçlarında kombine ve derbi transferlerimiz önleniyor? Bunun bir izahı var mı Sayın 

Başkan? Mesela kombinem var, maçlara giremeyebiliyorum. Gitmediğim zaman ya kulübe 

transfer ediyorum ya da oğluma veriyorum, oğlum gidiyor. Ben şimdi mesela derbi maçlarını ve 

Avrupa maçlarını oğluma transfer edemeyeceğim. Çatır çatır parasını nakit ödedik, kulübümüze 

bu şekilde deste sağladık. Ben bunu transfer edebilmeliyim. En azından birinci derece 

akrabama transfer edebilmeliyim. Bu çok önemli bir konu. Eğer kim ki bu konuyu suiistimal 
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ediyor, o zaman adamı TC’sinden yakalayın, silin bir daha stada giremesin. Basit bir konu bu. 

Hepsinin adı, TC’si her yerde var. Bizi bu sıkıntılı durumdan lütfen kurtarın. 

Derbi maçlarından bahsediliyor kombinelerde. Derbi maçları bir takımın aynı şehir takımlarıyla 

yaptıkları maçların adına verilir İngiltere’de. Dolayısıyla Trabzonspor maçı özellikle bir derbi 

maçı değildir. 

  

6.ALAADDİN AKÖZDOĞAN 

Konuşmamda Sayın Başkanımıza birkaç sorum olacak. 

1)      Sayın Ali Koç ve Sayın YK Üyelerimiz, bizim geçmiş dönemlerde var olan kaosumuzun 

sonuçlanmasını sağladığınız için teşekkür ederim. Bu toplantılardaki eski kaos yok. Bu konuda 

tüzükte nasıl bir değişiklik yapılabilir? 

2)      Herkes rahatlıkla YDK toplantılarında konuşabiliyor, düşüncelerini ifade edebiliyor. Daha 

önceki tek adam sisteminde, herhangi bir sorumuzda iskemle fırlatılan durumlarla karşılaşırdık. 

Yönetimsel olarak çok güzel bir kurumsallaşmaya gidiyoruz. Bu konuda önümüzdeki günlerde 

kurumsallaşma planları neler? 

3)      Mali Kongre Toplantısında dediniz ki; hodri meydan…Bir Başkan adayı bekliyorum dediniz. 

Bu kadar zamandır büyük emekler verdiniz, şimdi emeklerinizin karşılığında bu açıklamanızla 

vazgeçiyorum mu diyorsunuz, yoksa emeklerinize sahip çıkarak mı bunu söylüyorsunuz? 

4)      Ben kulübümüzün eski bir sporcusu olarak Tüzük Tadil Toplantısında Yönetim Kurulunda 

herhangi bir sporcuyu göremiyorum demiştim. Tüzüğe böyle bir madde ekleyerek, hizmet 

vermiş eski sporcularımızı da YK Üyesi olarak görmemiz sağlanabilir mi? 

5)      FB Üniversitesi ilk kurulduğunda, bir önerim vardı. O zamanki rektörümüz Ali Rıza Bey bu 

konuya önemle yaklaşmıştı. Sizden bu konuda cevap alamadım. Ali Yerlikaya ile yaptığımız 

istişarede, Cevap alamayınca Bahçesehir Üni. bu konuya sahip çıktı ve yerine getirdi. (*Not: 

Konuyu açıklamadı.) 

6)      Geçmiş YDK toplantısında FB Koleji konusunda; kolejimizin yıkılıp otel yapılacağı konusunu 

iletmiştim. Siz de, “Nereden duydunuz?” demiştiniz... İnanın sürç-i lisan diyerek konuyu 

kapatmıştım ama şimdi bilemiyorum. 

  

 7.JAK BENZONANA 

Konuşmamın ilk sırasında bir kaç maddeye değineceğim. Yönetim kurulumuzun yaptıklarına 

teşekkür ediyorum. 
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1.      Stadın isminin değişmesi çok yerinde ve doğru bir karar. 

2.      28 şampiyonluk alınması ile ilgili yapılan ve neticelenmeyen 5 yıldız olayı ilerleyen 

zamanda tescil edilecektir. TFF’nin tescil etmeme durumu vardır fakat edilecektir. 

3.      Dün Fenerbahçe spor Kulübünün depremzedeler için yaptığı konteyner köyüne teşekkür 

ederim. 

4.      Uzun senelerdir dört gözle beklediği kadın futbolun Euro Lig’e katkısı için teşekkür ederim. 

5.      Pandemi zamanında yapılan tüm çalışmalar için teşekkür ederim. 

İkinci konu Erkek Basketbol ile ilgili. Eski yıllarda sezon başlamadan önce yeni kaideler ve eski 

kaideler ile ilgili TBF’den bir FIBA hakemi gelip bu kaidelerin hepsini bir şekilde anlatırdı. Bu 

şuan pek yapılmıyor. Örneğin Olimpiyakos maçında 2 defa steps yaptığını gördüm ve bir takım 

çıkarları aşağıdakilerden dolayı olumsuzdur. Hükmen yenilgi ve geçerli statünün ihlali bu 

stepsin kabul edilir olması için aşağıdaki prosedürleri uygulamak gerekir. Takımın kaptanı 

oyunun bitiminden en geç 15 dk. sonra itiraz durumunu bildirecek ve kaptan imzasını atacak. 

Her itiraz için ücret uygulanır itirazın reddi sonrası ücret iadesi yapılır. FIBA’nın merkezine girer 

bunları gösterirseniz ikinci maçta tedbir alırsınız. 

  

Efes pilsen maçında yarı final oynuyoruz. Basketbol oyunlarında seyircileri kışkırtacak el kol 

hareketler ve davranışlarda bulunulması gerekilir. Bu itirazlar yapılsaydı biz finale kalacaktık. Bu 

sene bu kaidelerle ilgili bir FIBA hakemini talep edersek en son gelişmeleri bize anlatır ve böyle 

durumlara düşmeyiz. 

  

Beni çok üzen bir durum da basketbol müzesi kuruldu. Kuranların emeğine sağlık. Basketbol 

müzesine 5 adet forma hediye ettim. Bu formlardan Diana Taurasi’nin forması kayıptır. Bu 

forma bulunursa ve asılmış olarak görebilirsem sevinirim. 

  

8.SAİT YILMAZ 

Sporcularımızın salona gelmesi, sevinçlerini bizimle paylaşmasından çok mutlu oldum. 

Konuşma hevesimi kaybettim, hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

   

(9. KONUŞMACI KONUŞMADI)  
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9.AHMET BULUT 

3 ayda 1 toplantı yapılıyor, biz buraya geliyor ego yarıştırıyoruz. Ben kendime bir söz vermiştim, 

buraya çıkınca kimsenin canını yakmayacağım diye. Ne diyeceğimi de unuttum. 

Kahramanmaraş konteyner kenti için emeği geçen herkese teşekkür ediyorum. 27 yıldır 

haddimi bilerek bekledim konuşmak için. Bundan sonra lafımı esirgemem. 9 yıl olmuş kimseye 

hesap veremiyoruz. Başkan söyledi aday olmak isteyen varsa çıksın gelsin diye. Neden kimse 

çıkmadı? Gelin delikanlı gibi çıkın. Konuşmaların havasını kaçırmaya kimsenin hakkı yok. Olmaz 

ama ya! Zaten karşıda bir şer cephesi var. Biz ne yapıyoruz? Bir çuval inciri berbat ediyoruz. 

Kimsenin hakkı değil, kimsenin. Safları sık tutmalıyız. 9. yıl. Başkan iyi bir kadro kuruyor, teknik 

taktik var. Bu yıl enerjimizi başka bir şey için harcamamız lazım. Motivasyon oluşsun istiyoruz. 

Futbol bu işin ana teması. Fenerbahçeli oldum buraya geldim size hitap ediyorum. Bu takım 

artık şampiyon olsun istiyoruz. Bu armaya hizmet edin. Sizleri saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 

  

 10.İSMAİL FUAT DURUTAŞ 

“Ben öncelikle Atamızın söylediği ‘Ben sporcunun zeki, çevik ve ahlaklısını severim’ sözüyle 

girerek, sanıyorum ki ben bunu Sertaç Bey ile hiç konuşmadım, Diana Taurassi çok iyi bir 

basketbolcu olabilir ama Atamızın bu deyişine uymadığı için sanıyorum forması alınmadı. Tam 

olarak bilmiyorum, önce bunun girişini yapayım.  

Ben Mali Kongre’de Sayın Yüksek Divan Kurulumuzu protesto ederek mali kongreyi terk ettim. 

Hatta kendisine yazılı bir mesaj da gönderdim. Elimde görmüş olduğunuz kağıtlar 

okuyacaklarım değil bunu Sayın Yönetim Kurulumuza başta Sayın Selma Rodopman olmak 

üzere mailin bilgisinde de Sayın Başkanımız, Sayın Erol Bilecik ve Sayın Burak Kızılhan olmak 

üzere her şeyi paylaştım. Bu benim şeffaflık ilkem. Arkadaşlarımla yaptığım whatsapp 

yazışmalarımızı da paylaştım. Benim Mali Genel Kurul’daki problemim neydi Sayın Kongre 

Divan Başkanıyla? Bizim tüzüğümüzün 26. Maddesinde toplantı ve karar yeter sayısı yazar. 8. 

Fıkrasında da süre yazar. Der ki, ‘İlk üç kişiden sonra 5 kişinin önergesiyle bu dakika kısıtlaması 

5 dakikaya indirilebilir ve bunun için lehte ve aleyhte iki kişiye söz hakkı verilir. Eğer söz hakkı 

almak isteyen olmazsa oylanır, kabul edilmezse de konuşmacılar en fazla 10 dakika konuşur. 

Ama Başkanımız Sayın Uğur Dündar, ‘3 dakika’ dedi. 3 dakika yok. Bizim anayasamızda 3 dakika 

yok. Adam Islahiye’den gelmiş, kongre üyemiz. 1200 km yol kat etmiş, 79  kişi yazılmış, 79 kişi 

konuşacak, tabii ki konuşacak. Adamlar sabahlara kadar kongre yapıyor. 1000 kişiyle sabaha 

kadar kongre yapıyorlar. Sabaha karşı ibra oylaması yapıyorlar. Biz, yıllık mali kongreyi, mali 

durumu değerlendireceğiz, bir an önce çıkıp gidelim. Nereye gidiyoruz? Niye eleştirmiyoruz? 

Niye konuşmuyoruz? Niye 3 dakika? Biz konuşacağız ki araya başkanın konuşmasını 

koyuyorsunuz. Başkan konuşmalarımıza cevap verecek. Başkan konuştuktan sonra ben 

konuşmuşum neye yarar. Neden kongreyi terk ettiğimi açıklamaya çalıştım. İkinci konum, Sayın 

Turgut Gür’ün bahsettiği konu. 22 Temmuz’da Resmi Gazete’de yayınlanan benim de en son 
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Divan Kurulu’nda ‘bu bizim hakkımız, bize bunu vermelisiniz’ dediğim konu ki daha önce vardı. 

Çok çok olumlu bir gelişmedir. Ben şahsen 17 Haziran’daki mali genel kurulda kürsüye 

çıkabilseydim bunu Bakan Sayın Mehmet Şimşek’e ithafen ‘hakkımızı verin lütfen’ diye dile 

getirecektim. Tek bir değişiklik var, 7 gün içinde ödüyorlardı onu 5 güne çekmişler. Bu çok çok 

olumlu bir gelişme.  

Sayın Sertaç Komsuoğlu, dört gözle beklediğimiz basketbol kombine fiyatları. Maalesef bana 

biraz yüksek geldi. Ben alabilirim, benim için sorun yok ama taraftar kimliğimizi 

kaybedeceğimizden endişe ediyorum. Acaba tekrar gözden geçirilebilir mi diye teklifte 

bulunuyorum. Taraftar kimliğimizi kaybedeceğiz, seyirci kimliği gelecek oraya diye endişem var.  

Son olarak da şunu söylemek istiyorum: Değerli sanatçımız Sayın Fazıl Say. Fazıl Say futbol 

maçları başladıktan sonra twitter’dan olsun, Instagram’dan olsun Başkanı istifa etmek dahil bir 

yığın şey paylaşıyor. Ben de kendisine yazdım ama önce yönetimimize yazdım ve dedim ki, 

‘Kongre Üyesi olsun’ diye. Sonra kendisine yazdım: ‘Eğer Fenerbahçe ile ilgili bir şey yapmak 

istiyorsanız herhalde 50 bin liranız vardır, lütfen Fenerbahçe Spor Kulübü’ne üye olun. Gelin 

kürsüde konuşun. Arkadan konuşmayın’ dedim. Buradan Sayın Fazıl Say’a  ki takdir ettiğim bir 

sanatçıdır, izlediğim sanatçıdır, buradan bu çağrımı yineliyorum. Lütfen eğer Fenerbahçe’yi 

eleştirecekseniz kamuya mal olmuş bir insansınız, gelin kürsüde konuşun. Fenerbahçemize üye 

olun, hem maddi katkınız olur hem de manevi katkınız olur. Hepinizi sevgi ve saygıyla 

selamlıyorum.” 

 

11.UFUK AYDIN   

Kahramanmaraş merkezli depremlerle ilgili birkaç cümle etmek istiyorum. Depremlerde 

maalesef oradaki insanların, halkımızın ihtiyaçları artarak devam ediyor. Temiz suya, bebek 

bezine, bebek mamasına, kadın hijyen pedine ihtiyaçları var, kadın-erkek-çocuk eşofman 

takımları ve iç çamaşırlarına ihtiyaçları var. Bunu unutturmamak için hatırlatmak istiyorum. 

Ayrıca kulübümüzün, camiamızın ve taraftarımızın Fenerbahçe Mahallesi adı altında kurulan bir 

yerleşim yeri var. Bu da çok sevindirici. Umarım biz Fenerbahçe olarak diğer STK’lara, kulüplere 

örnek oluruz. Onlar da bizim yolumuzu talip ederek mümkünse kendi meskenlerini kurarlar. 

İstanbul merkezli Marmara depremi bekleniyor. Fenerbahçe’de bu depremin içerisinde. 

Fenerbahçe’nin olası bir depremde bir planı, projesi var mı? Önerim şudur: Hepimiz 

buradayken, sadece ve yalnızca İstanbul ve depremi konuşmak için Divan2ı olağanüstü 

toplantıya davet ediyorum. Bu çok önemli. Deprem olduğunda yerli ve yabancı bilim insanları 

İstanbul’daki depremi 7.4 olarak, Avrupalılar ve Amerikalılar 8.0 olarak söylüyorlar. En çok 

etkilenecek ilçeler Kadıköy, Pendik, Maltepe, Kartal ve Tuzla. Buradaki yıkım diğer ilçelere 

nazaran daha şiddetli olacak. Bizim Fenerbahçe olarak bu konuda nasıl bir tedbir almamız 

gerekiyor muhakkak bir ve beraberken konuşmamızda fayda var. Veya yönetim bununla ilgili 

bir çalışma yapar, getirir divana tartışırız ama muhakkak depremi konuşmamız lazım. Nisan 
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ayında gündeme getirecektim ama maalesef olmadı. Buna dikkatinizi çekmek istiyorum. Geçen 

nisan ayında divan kurulu üyeleriyle aramda bir sıkıntım oldu. Hepiniz büyüklerimsiniz, hepinize 

saygım, hürmetim sonsuz. Beni eleştirebilirsiniz, yerden yere vurabilirsiniz. Benim divanda 

söylediklerimi Sayın Tahsin Kaya, eski kulüp başkanımız, Sayın Aziz Yıldırım, eski kulüp 

başkanımız örnekleriyle anlattı. Demek ki ben maalesef –benim için olumlu ama sizin için 

olumsuz- haklıyım. Fenerbahçe siyaset üstüdür, bunu herkes böyle bilmelidir. Biz 

Fenerbahçe’yiz. 35 milyon taraftarı olan bir kulüpte için hepimizin muhakkak bir siyasi 

düşüncesi, görüşü vardır. Ama bu kürsü, bu çatıda hiçbir siyasi görüşü deklare etmemizi 

gerektirmez. Bu konuda öncelikle Fenerbahçe taraftarına, camiasına çok teşekkür ediyorum. 

Özellikle o toplantıdan sonra beni yolda çevirip konuşanlara, mesaj atanlara, bazı televizyon 

yöneticilerinin ‘gel istersen konuş’ ya da gazete yöneticilerinin ‘röportaj ver’ gibi teklifleri için 

huzurunuzda teşekkür ediyorum. Ben ne konuşursam divanda konuştum. Konuşacak çok fazla 

bir şey yok. Biz Fenerbahçe’yiz, bir ve beraberiz. En ufak bir sorunumuz yok. Mali Kongre oldu. 

Ben kongrede yoktum. Bu kulübün bir evladı, çocuğu olarak oradaki tabloya çok üzüldüm. 

Olmamalıydı. Çok üzüldüm ve incindim. O kürsüde herkes görüşünü söyler ama onun ötesi 

bence doğru olmadı. Bu olayı protesto eden arkadaşlara da herkese de söylüyorum; oradaki 

hadise çok kaygı verici, endişe verici ve çok düşündürücü. Oradaki olayları çok düşünüp 

çözümlemesini yapmamız lazım. Orada çok sıkıntılı bir durum var. Ne demek istediğimi bu işi 

bilenlerin çok iyi anladığını düşünüyorum. İnşallah bir daha o Mali Kongre’de yaşadığımız 

tabloyu bir daha yaşanmaz.  

 

12.OSMAN ATAKAN TEKİN  

(Voleybol takımını kutladı.) Simla Hanım da bu teşekkürlerimi hak ediyor.Nisan toplantısındaki 

konu şuydu, salonda Erol Demiray vardı, 92 yaşında eski basketbolcu, 72 yıllık üye. Ön sıralar 

doluydu, sandalyelerin üzerinde A4 ile yazılmış isimler vardı. Kim yazdı diye sorduk cevap 

alamadık. 

Toplantı bitiminde divan başkanımız Uğur Dündar ile konuştuk, konuyu anlattık. Bugün içeri 

girdiğimde baktım ki herhalde konuşmamız işe yaradı, bugün A4 ile isimler yazılmamıştı.   

Ben bu düşünceye karşı değilim konu o günkü uygulamaydı, bugün yanlıştan dönülmüş diye 

görüyorum.  Fenerbahçe’nin tarihi olan isimler var, onların yazılmasını tercih ederim. Buraya 

gelmeyen insanların ismini yazsak koşarak gelirler, yaşarken onore edelim. Önümüzdeki 

toplantılarda inşallah bu gibi uygulamalar görürüz. 
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13.MUSTAFA BUDAK  

Çiçeği bununda bir YDK üyesi olarak ilk defa konuşacağım için heyecanlıyım. Konuşmacılar 

eskiden birbirinin üstüne çıkıyordu. Şimdi her şey daha düzenli. Çocukluğumda sevdiğim 

insanları burada gördüğüm zaman çok mutlu oluyorum. Şu kürsüde olmak beni çok 

heyecanlandırıyor. 1968 Maraş Elbistan doğumluyum. Maraş’ta yaptıklarınız ve etkinlik için S. 

Başkanımıza çok teşekkür ediyorum. 14 yaşında okul hayatım, askerlik derken, evlenip 

İstanbul’da yaşamaya başladım. Çocuklarım; Dilara Budak, Erkan Budak onlar da kongre üyesi 

oldular… Birkaç kişiyi anmak istiyorum; Gülcihan … kongre üyesiydi ve onu kaybettik. Kendisiyle 

İstanbul’da tanıştım. Beni üyeliğe teşvik eden iki sporcu büyüğüm var onlardan da bahsetmek 

istiyorum. Biri; Bülent Yavuzer abimi rahmetle anıyorum. Biri de Celip Kerer(?) abimi rahmetle 

anıyorum. Senin için referans olacağım ve seni üye yapacağım, dedi ve beni Ali Şen döneminde 

teşvik ederek üye yaptılar. Onları rahmet ve sevgi ile anıyorum. Konuşma olayında, konuşmacı 

sıralaması nasıl ayarlanıyor, bunu merak ediyorum. Hangi kriterlere göre sıralanıyor? 35 yıl, 40 

yıl?  (YDK Başkanımız: Belki yıl sıralamasına göre yapabiliriz.) 

  

14.RAHMİ EYÜBOĞLU  

İki konu başlığım ve bir ricam var. Birinci konu başlığım; Mali Genel kongrede yaşadıklarımız. Bu 

kürsü de herkes her şeyi konuşabilir. Ama kılık kıyafet, konuşma vb. biraz dikkatli olunması 

lazım. Başkana Ali diye hitap edilmez. Bundan sonra rica ediyorum bu kürsünün hakkını 

konuşmalarınızla verin. İkinci konu ise; Mali kongreden sonra kombine almaya gittim. 

İnternetten yapamadım beceremedim ve yerimi kaybettim. 23. sırada bir yer bularak aldım. 

YDK dan da bu şekilde yerini kaçıran olmuştur.  98 senesinden bir yana bu yıla kadar ciddi bir 

şekilde kombine satışı çalışmaları yapan arkadaşlardan biriyim. Önce bin kişiyle başladık sonra 

ciddi bir kombine satışına ulaştık. Amaç takımımıza maddi yönden destek olabilmekti. Bu 

kombine kartının birkaç senedir tadı kaçtı. 20 yıldır kombine alan arkadaşlarım bile yeni 

sistemden kombine alamamaktadır. Bunun bir dedikodusu çıkmaya başladı. Tüm kombinelere 

Ali Koç karar veriyor diye. Bununla ilgili bir şeyler yapılması lazım.  35 40 bin kişilik bir stadımız 

varsa bunu kombineyle değerlendirmemiz gerekirken neden değerlendiremiyoruz bunu 

açıklamanızı beklerim. Maçlara gidemeyecek olmak bu taraftarı öldürüyor. Ricam ise; 

Bodrumun karşında bir ada var İstanköy adası. Orada germe isimli bir köy var ve orada bir 

Restoran var. Orada bir çocuk var Aras Memiş adında ve her maça gelemediği için kombine 

kriterlerini dolduramıyor. Bu çocuk beni aradı ve ağlıyor. Bu hikâyenin tüm ülkelerde versiyonu 

var. Bu konuda tekrar düşünmenizi rica ediyoruz. En azından yurt dışından gelecek ve deste 

olacaklar için kombine kriterleri değerlendirilsin. 
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15.KÖKSAL ÖZBEK  

Kısa bir konuşma yapacağım hem rahatsızlığım dolayısıyla hem de sayın konuşmacılar birçok 

konuya temas etti. Başarılı olduğumuz birçok dal var ancak futbolda yine şampiyonluk 

umudumuz seneye kaldı, 9 yıl oldu inşallah onuncu yılda şampiyonluğa ulaşırız.  İsmail hocama 

ve futbolcularımıza başarılar diliyorum. Futboldaki başarısızlık nedeniyle aklım sürekli artan 

borç yüküne katılmış ve büyük endişe duyuyordum ancak sayın Aziz Yıldırım’ın basın 

toplantısını izledim, söylediği şu idi; borç olabilir ancak bu borcu aşan gayrimenkul değerler 

varsa nakde çevrilecek düze çıkılabilir. Kulübümüzde nakde çevrilecek değerler var, satılarak 

borç yükü sıfırlanabilir. Bu çerçeve içinde borcu sıfırlamaya hazırım. Kulübümüzde bölünme 

olmaması için özen gösterilmelidir, yani taraflar düşman tutum içine asla girmemeli, fikir ve 

hizmet yarışına girmelidirler.  

 (Şiir okudu) 

 

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Sayın Başkanımız Ali Koç’u konuşmasını yapmak üzere davet ediyorum. 

 

 

Fenerbahçe Spor Kulübü Başkanı Ali Koç 

Değerli Yüksek Divan Kurulumuz, Sayın Başkan, Kıymetli Üyelerimiz, saatlerdir bizle olan medya 

mensuplarımız, ekranları başında izleyen tüm Fenerbahçelilere ve taraftarlarımıza selam olsun. 

Hepinizi sevgi ve saygıyla selamlıyorum. Öncelikle bana ve Yönetim Kuruluma, Sayın Hüseyin 

Kozluca, Sayın Ogün Altıparmak, Sayın Alpaslan Eratlı ve hocamız Sayın İsmail Kartal’a 

plaketlerini vermek nasip oldu. Bu şeref bize nasip oldu. Bu yüzden çok mutluyuz. Toplamda 

200 yıllık bir kongre üyeliği var. Bununla beraber 25. yılını doldurarak YDK’ya katılan tüm 

isimlere hoş geldiniz, diyorum. 40. 50. ve 60. yıl plaketlerini alan kongre üyelerimizi tebrik 

ediyorum. Sağlık ve huzur içinde nice yıllar diliyoruz. İnşallah bizde 40, 50, 60 yılları görürüz. 

TÜM SPORCULARIMIZA YAŞATTIKLARI GURUR İÇİN TEŞEKKÜR EDİYORUM 

Oldukça sıcak ve yoğun bir yaz döneminden beraber geçiyoruz. Genel Sekreterimiz Sayın Burak 

Kızılhan tüm şubelerimizi, olimpiyat heyecanımızı detaylı bir şekilde anlattı. Şube kaptanlarımız 

aynı şekilde videolardan sizlere seslendiler. Gerek olimpiyatlarda kota mücadelemiz gerekse 

uluslararası yarışlarda yelken, boks, yüzme, kürek olsun durmaksızın süren rekor, madalya ve 

başarı haberleri geliyor ve hepimizi çok çok mutlu ediyor. Kulübümüz ve sporcularımız ay yıldızlı 

bayrağımızı zirveye taşımak için var güçleriyle çalışıyorlar. Hepsine emekleri ve çabaları için 
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hem bize hem de ülkemize yaşattıkları gurur için tek tek teşekkür ederim. Başarılarının da daim 

olmasını dilerim. Fenerbahçe’nin bu sporcuların yetişmesi ve Türk sporunun gelişimi için verdiği 

emekler en iyi şekilde inşallah karşılık bulur.  Fikret Çetinkaya için de özel parantez açmak 

istiyorum. O her şube için mücadele ediyor, kota konusunda da hedeflerini anlattı. Şuanda 

alınan 12 kotanın 5’ini Fenerbahçeli sporcular aldı. Geçen sefer kota oranında %20’idik bakalım 

bu sene yüzde kaç olacağız ama şunu net bir şekilde söyleyebilirim ki, tüm spor kulüpleri 

arasında herhalde en çok sporcu yine inşallah biz yollayacağız. Mali Genel kurul ile ilgili bazı 

üyelerimiz görüşlerini bildirdiler. Orada sağlıklı bir ortam yoktu ama beni en üzen konu yapılan 

tenkit ve eleştiriler kesinlikle değil ama Fenerbahçe Spor Kulübü’nün, böyle tarihi olan bir 

kulübün toplantısına bir mayo ile gelmeyen kaldı. Kıyafetler, tişörtler, yırtık pantolonlar.  Şort 

ve sandaletle gelenler... Bu bize yakışmadı. Sayın başkan inşallah bunu bir şekilde, bir 

yönetmelikle adresleyebiliriz.  

FUTBOLDA GEÇEN SEZONUN ÖZETİ 

Çok çabuk geçen seneyi özetleyeceğim. Özlemimiz 9’uncu seneye taşındı. Ama normal bir sene 

olsaydı geçen seneye başarılı bir sezon diyebilirdik. Puan ortalamamız son 12 yılın en iyi puan 

ortalamasıydı. Resmi maçlarda 122 gol attık, geçmiş 5 yılın şampiyonun puan ortalamasından 

daha yüksekti. Avrupa’da 100 küsülerden başladık, 50’lilere geldik. Gruptan namağlup lider 

çıktık. Kupayı alan Sevilla’yı yenen tek takım bizdik. Sonunda da 10 senedir alamadığımız 

Türkiye Kupası’nı aldık. Bu yönden bakarsak başarılı bir sezon ama madalyanın tersine bakınca 

derbi performansımız, sezon  başında büyük bir şampiyonluk beklentisi her zaman olduğu gibi 

ama özellikle geçen sezon erken şampiyon ilan edilmemiz, beklentilerin yüksek olması, Dünya 

Kupası’na kadar inanılmaz arzuladığımız Fenerbahçe DNA’sına yakışan futbol tarzı vs. 

Beklentiler çok yüksekti. Bir de düşme hattındaki kulüplere kendi sahamızda kaybettiğimiz 

puanlar neticesinde yine başarısız bir sezon olarak adlandırılabilir ama normalde baktığınız 

zaman bu şampiyonluk hasreti olmasaydı nispeten başarılı bir sezon diyebilirdik. Herhalde 

bizim bahtımız ve şansımız da pek yaver gitmiyor çünkü bir evvelki hocamızla üçlü sistem 

oynatıyor diye yollarımızı ayırmıştık. Türkiye’de üçlü sistem olmuyor. Başarısızlığın iki tane sırrı 

var: Üçlü oynarsan, bir de ligi hafife alırsan. Hayatında üçlü oynamamış hocamız Dünya 

Kupası’ndan sonra bir de özellikle en önemli maçlarda üçlü oynamaya başladı. En çok puan 

kaybettiğimiz, en az gol attığımız maçlar da ne yazık ki bu maçlar oldu ama işte bizde ki kısmet. 

Hoca ile mülakat yaparken ilk sorduğumuz, ilk tartıştığımız, ilk söylediğimiz; ‘üçlü oynamıyorsun 

dimi?’ ‘Ben üçlü oynamam’ Adamın aldığı kupalara bakıyorsun hiç üçlü oynamamış bize geldi 

üçlü oynadı. Niye böyle yapıyorsun? diye sorunca da ‘Siz anlamıyorsunuz ben üçlü 

oynamıyorum’ dedi. Belki onun da bir felsefesiydi. Rahmi Eyüboğlu’nun bahsettiği Aras isimli 

kişi, ‘kriterleri doldurmadığı için kombine alamayan dediğiniz kişi’ çok ciddi bir karaborsacıymış. 

18-20 yılları arasında başka bir kongre üyemiz tarafından kendisine kombine alınmış, 

karaborsacı olduğu anlaşılınca da ona yardım etmeyi bırakmış, başka kongre üyemiz. Senin nasıl 

biri olduğunu gayet iyi biliyoruz. Bile bile bunu yapmazsın. Buna derinden bakmakta fayda var. 

Bizim analizlerimizde hiç aklımızda olmayan kişiler diyeyim. Net bir şekilde bu işlere girip 

tenezzül ettiğini tespit ettiğimiz için bu radikal kararları almak zorunda kaldık. Bu sıcak yaz 
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döneminde yoğun çalışmalar devam ediyor. Bu sene yapılanmamızda nispeten şu ana kadar iyi 

bir transfer politikası izlediğimizi düşünüyorum. Bir plan dahilinde başta hocamız İsmail Kartal, 

Sportif Direktörümüz Mario Branco, yardımcısı Okan Özkan ve Yöneticimiz Selahattin Baki’nin 

yoğun çalışmaları doğrultusunda hareket ettik. Etmeye de devam ediyoruz. Onlara teşekkür 

ediyorum. 2-3 tane daha nokta atışımız var. Onları da inşallah önümüzdeki haftalar içinde 

halledeceğiz ama şu ana kadar olumlu gidiyor, diyebilirim. 

BİRLİK ÇAĞRISI 

Bir noktaya dikkatinizi çekmek istiyorum. Camianın, taraftarın, tribünde maç izleyen, sokakta 

Fenerbahçe’yi konuşan, Fenerbahçe ile yatıp kalkan, Fenerbahçe’yi takip eden herkesin taşıdığı 

sorumluluğun farkında olmasını rica ediyorum. Biraz evvel dışarıda bazı arkadaşlar benimle 

görüşmeye gelmişler, onlara da dedim. Bizim tribünde gördüklerimiz, yaşadıklarımız bizim 

aldığımız Fenerbahçe terbiyesi ile hiç bağdaşmıyor. Şartlar ne olursa olsun. Hocamız ne dedi: 

'Üstünde çubukluyu giyen futbolcu, üstünde çubukluyu taşıyan takım, en iyi takımdır. 

Fenerbahçe bizim, Fenerbahçe hepimizindir.' Size de sordum. Stat da yaşanan rezaletleri. Biz 

böyle büyümedik. Bir şey yaptım mı? Grup olarak kombine alamamışsınız. Soruyorum, bir tepki 

koydunuz mu? Camianıza sahip çıktınız mı? Çatlak sesler olabilir, o olabilir. Hiç problem değil 

yönetim istifa diye bağırmak ama o çocuklara bağırmak problemdir. Görmedim ama hepinizi de 

yakından takip eden arkadaşlarım var, tribünlerde daha iyi nasıl olabiliriz anlamında. Dolayısıyla 

bu sorumluluğun farkında olmamız lazım. Hep birlik olalım diyoruz, üstüne basarak bir daha 

söyleyeceğim ve bunu sağlayabilmek için de son senemizde elimizden gelen her şeyi yapacağız. 

Gerçek anlamda birlik olmaktan bahsediyorum. En ufak problemde kulübe hakaretler, 

kıyametler kopuyor edaları, kulübe karşı savaş. Yapmayın bunu. Tabii ki tercih sizindir. 

Yapmayın. Çünkü bizim özlememiz çok daha uzun sürebilir. Zira karşımızda tek odağı 

Fenerbahçe olan her şeyin mubah olduğu bir güruh var. Bunlarla topyekûn mücadele etmek bir 

zorunlulukken biz birbirimizle uğraşıyoruz ve mücadele ediyoruz. Ben görmüyorum Fenerbahçe 

taraftarlarının yoğun bir şekilde, kaçınız 1959 öncesi şampiyonluklar için mücadele 

verdi? Mesaj attı, sosyal medyada tarihsel bilgiler verdi. Kombine için buraya gelen arkadaşlar 

size de soruyorum ama karşı taraf nasıl harekete diyor, görüyorsunuz. Sizin bileceğiniz iş, biz 

bugün varız, yarın yokuz. Kısacası birlik olmak durumundayız. Takımımıza, hocamıza, 

Fenerbahçemize hep birlikte sahip çıkmak durumundayız. Garip duygulu bir camia olduk. 

Negatif duygu bu sezon bizim şampiyonluğumuzda bizim için en büyük rekabet olacaktır. Bizim 

için yarattığımız en büyük sorun olacaktır. Defalarca söylüyorum, iki senedir 

söylüyorum. Fenerbahçe’nin en büyük rakibi Fenerbahçe. Fenerbahçe camiasının kendisi. En 

ufak olayı en yüksek reaksiyon ve duygularla yaşar olduk. Olumlu anlamda da olumsuz 

konularda da böyle. 1 maç kazanıyoruz, bir transfer yapıyoruz. Şampiyon olduk, havalarda 

uçuşuyoruz. Her şey toz pembe. Maç kaybediyoruz, berabere kalıyoruz veya  gazete yazılan 

transferler gerçekleşmiyor diye karaları bağlıyoruz. Tüm pozitif havamız dağılıyor, 

kaybediyoruz. Sadece geçtiğimiz iki haftaya bakın. Bir transfer yaptık, göklere çıktık. Bana mesaj 

yağıyor. ‘Ayağına taş değmesin, Allah razı olsun.’ Aynı kişinin mesajlarında biraz yukarı 

çıkıyorum, ‘Allah belanızı versin’ Bunun gibi size telefonda onlarca mesaj göstereyim. Hadi 
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geçtim sosyal medyayı, gençler, ergenler vs. Farkında olun olmayın camianın damarlarına 

işlemeye başlamış bir sendrom olarak sizlerle bunu paylaşıyorum. Süremiz bitince, başkanlık 

bitince bunlarla ilgili çok daha net konuşacağım. Daha fazlasını şu an söylemek istemiyorum 

ama bindiğimiz dalı kesiyoruz. Karar camianın. Tabii ki karar camianın. Göklere çıkarıyoruz, 

istenen, beklenen, arzulanan bir transfer… Biz masadan kalkıyoruz, transfer olmuyor, tam tersi 

istikamete geçiyoruz. Mantığımızla hareket etmiyoruz. Unutmamamız gereken bir konu var ki 

artık aklıselim davranmamız gerekiyor. 9, 10-11-13-15-18 olmasın. Başka camialar bunu yaşadı. 

Bu gidişatı durdurmak istiyorsak sadece sahadaki futbolculara, yönetime, teknik kadroya 

düşmüyor, hepimize görev düşüyor. Dolayısıyla aklıselim davranmamız gerekiyor. Tabii ki karar 

sizlerindir. Biz sadece buradan bir görüş belirtebiliriz. 

TFF 1959 ÖNCESİ ŞAMPİYONLUKLARLA İLGİLİ KOMİSYON KURULDUĞUNU 

AÇIKLADI. DOĞRU AMA SON DERECE GEÇ KALINMIŞ BİR KARAR 

1959’a değineceğim. Türkiye Futbol Federasyonu (TFF) komisyon kurulduğunu açıkladı. Kararla 

ilgili görüşümüz şudur; doğru bir karar ama bizlerce son derece geç kalınmış bir karar. İnşallah 

çok geç kalmadan, biliyorsunuz Sayın Nihat Özdemir federasyonunda bundan bahsedildi, hiçbir 

şey yapılmadı. Ama bu sefer öyle olmayacağını düşünüyorum. İnşallah en kısa zamanda 

komisyon kurulur ve çalışmalar başlar. Aksi takdirde bu gereksiz tartışmalar uzayarak devam 

edecektir. Bundan sonraki beklentimiz tarafsız bir şekilde kaynakları ve arşivleri derinlemesine 

incelemek, tarihi belgelere dayalı olarak gerçekleri ortaya çıkarmaktır. Çok bekledik. Acelemiz 

yok. Oldu, bittiye de gelmesin. Bizler de bu süreçte bize düşen ne varsa, bizden ne istenirse 

memnuniyetle sunmaya, karşılamaya hazırız. Bu konu bizim için nedir? Net tanımla şudur: Türk 

topraklarında 1959 yılından önce futbol oynanıyordu ya da oynanmıyordu. Buna karar vermek. 

Bu kadar basit. İçinde bulunduğumuz durum o kadar saçma ki, biri bir gün, ‘3 puanlı sisteme 

geçtikten sonra 2 puanlı sistemdeki şampiyonluklar sayılmıyor’ dese bu durumun bundan hiç 

farkı yok. Dolayısıyla bizim açımızdan 1959 öncesi mücadelemiz sportif rekabetin veya bir 

üstünlük kurma refleksinin sonucu değildir. Bu konuya rakibimizin bu yönde baktığı aşikardır. 

Onlar için tarih ve hukuki gerçekler hiçbir anlam ifade etmiyor. Zaten o çizgiye baktığınız zaman 

bu kararı alanların, hangi yönetim kurulu başkanı, yönetim kurulunda kimler olduğunu ve bu 

karar sürecinde ağırlıklı olan insanların hangi takım üyesi, taraftarı olduğuna bakarsanız zaten 

durum net bir şekilde ortada. 

 

BİZ HAKKIMIZIN, TARİHİMİZİN, ŞAMPİYONLUKLARIMIZIN, EFSANELERİMİZİN, 

SAHADA AKITTIKLARI TERLERİN, EMEKLERİNİN PEŞİNDEYİZ 

Biliyorsunuz hemen karar açıklanır açıklanmaz defalarca muhtelif kişiler devamlı açıklamalar 

yapıyorlar. Bunlar ilgili mercilere baskı yaparak bir üstünlük mücadelesine girmişler. Gayretleri 

bu yönde. Çünkü Türkiye’de bu cevap veriyor. Sosyal medyada haberler çıkıyor, tepki oluyor, 

hiç soruşturulmayacak konu mahkemeye kadar gidebiliyor. Sadece futbol değil. Ülke çapında 

sosyal medyayla yönetilir hale geldik. Bunun etkinliğini gören insanlar da ne yazık ki trol yapıları 
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kuruyorlar. Futbolda da bu var. Kısacası biz hakkımızın peşindeyiz. Tarihimizin, 

şampiyonluklarımızın, efsanelerimizin, sahada akıttıkları terlerin, emeklerinin peşindeyiz. Öte 

yandan bu konu Fenerbahçe’nin değil, bize göre Türk futbolunun tarihi konusudur. 

Göreceksiniz süreç ilerledikçe pek çok takım çıkacak. Yanılmıyorsam Beşiktaş’ın da burada 5 

şampiyonluğu var. Göztepe var, Eskişehirspor var… Bir sürü kulüp var. 

HAKKIMIZI HUKUK DIŞI ETMENLERLE GASP ETMEYE ÇALIŞANLARLA HER 

TÜRLÜ MÜCADELEYİ VERECEĞİZ 

Bize göre bu Fenerbahçe-Galatasaray kavgası değildir, sevgili üyeler. 1959 öncesi 

şampiyonlukları kabul edenlerle etmeyenlerin hukuki zeminde tartışacakları bir konudur. 

Hakkımızı hukuk dışı etmenlerle gasp etmeye çalışanlarla, 2000’li yıllarda kurdukları 

hegemonyalarını devam ettirmeye çalışanlarla da onların anlayacağı her türlü dilden 

mücadeleyi vereceğiz. Bu kadar basit. Canıgönülden inanıyoruz ki Türkiye Futbol Federasyonu 

da bu konuda en doğru süreci işletip etki ve baskı altında kalmadan kararlarını verecektir. 

 

SANKİ ONLARDAN BAŞKA KİMSE YOK TÜRK FUTBOLUNUN, TFF’NİN HAKKINI 

KORUYACAK. HEP ONLAR. NİYE PANİK İÇİNDELER? ÇÜNKÜ O DÖNEMDE 1 TANE 

ŞAMPİYONLUKLARI VAR 

Hani ‘Biz ayrıcalık değil, adalet istiyoruz.’ diyenler var ya güya. Biliyorsunuz bunların garip 

şeyleri var. Mertlikten anlamazlar, namert falan. Sonra biz mertlikle cevap veriyoruz, sonra 

başkanı geliyor bana, ‘Siz niye mertlikle ilgili cevap veriyorsunuz.’ diyor. Ya kendisi önce 

söylenenleri bilmiyor çünkü fişeği onlar ateşliyor biz sonradan cevap verme durumuna 

geliyoruz. Bu da Türk futbolu için iyi bir şey değil. Şunu söylemek istiyorum; söylemlerinden biri 

de geçen sezon, ‘Suç mahalline ilk giden katildir’ gibi bir laf ettiler. İşte baktınız, federasyon 

açıklar açıklamaz başkanından, yöneticisinden, kalemşörlerinden, parayla satın aldıkları medya 

mensuplarından, parayla oluşturdukları sosyal medya trollerinden, YouTube’daki abidik gubidik 

adamlarıyla nasıl bu işi işlettiklerini görüyorsunuz. Topyekûn. O yüzden ‘uyanın’ diyorum 

Fenerbahçe camiası. Tehlikenin farkında olun. Bizim ülkemizde doğruyu söylemek önemli değil. 

İftira atılıyor, doğru olan doğruluğunu ispatlamak zorunda kalıyor. Silkelenin kendinize gelin. 

Kombine isteyen arkadaşlar. Burada belli bir yaş grubunun üstü var belki dijital dünyada o 

kadar aktif değiller. Dolayısıyla onların tanımıyla hareket edersek bu iş açıklanır açıklanmaz ilk 

topa girenler ve hala topa girenler onlar. Sanki onlardan başka da kimse yok Türk futbolunun, 

TFF’nin hakkını koruyacak. Hep onlar. Niye panik içindeler? Çünkü o dönemde 1 tane 

şampiyonlukları var. Biz işin parasında değiliz. İşin parasında değilseniz niye işin parasal kısmını 

koydunuz oraya diyebilirler. Niye koyduk? Bu süreç bittiğinde olumlu sonuçlanmazsa bu işin bir 

üst süreci var. Yurt dışı ayağı var ve orada da bunlar olmak zorunda. Ama işin parasal kısmı 

bizim için öncelik değil. 
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TFF’Yİ ETKİ ALTINA ALMAYA ÇALIŞIYORLAR 

Bunlar bu olayın karşısında tüm güçleriyle, lobileriyle, uzantılarıyla duran camia pek çok konuda 

olduğu gibi yine olağanüstü yalanlarla, yanlış bilgilerle medyada algı yapmaya başladılar. 

Geçmişte başvurumuz reddedilmiş. Hakikaten o mertebeye gelmiş böyle bir kulübün başkanı 

bu kadar bilgisiz olamaz. Mümkün değil. Dünyadan bir haber de olamaz. Birileri yanlış 

bilgilendiriyor herhalde. Veya da –bunu söylemek istemiyorum- onlar bilerek kamuoyunu yanış 

bilgilendiriyorlar. İnşallah en son söylediğim değildir. Yok efendim ’Başvuru reddedilmiş, 

Tahkim kararı bozulmamış vs.’ gibi külliyen yalan söylemlerle süreci etkilemeye, kurulacak 

komisyonu, kamuoyunu ve TFF’yi etki atına almaya çalışıyorlar, her konuda yaptıkları gibi. Bir 

tane PFDK Başkanı atanıyor, ‘Üstünde Fenerbahçe formasıyla karar veriyor’ diyorlar. 

Federasyonun başkanı senin kongre üyen. Biz bir şey diyor muyuz? O seviyeye iniyor muyuz? 

Konuyu esasla tartışmak dururken, tarihi, hukuki gerçekler üzerinden tartışmak dururken hiç 

tartışılmasın istiyorlar ve konuyu usulden kesip atıyorlar. Niye? Biliyorlar ki konuda esasa 

gelindiğinde ne kadar güçlü ve haklı olduğumuz ortaya çıkacaktır. Bu sebeple onları endişe 

sardı. Bu sebeple karşımıza çıkmıyorlar. Defalarca ‘çıkalım’ dedim. Hatta bir yöneticisine de 

‘Çıkalım söyleyin, eteğimizdeki taşları dökelim, kamuoyu da rahat etsin biz de rahat edelim, 

gerginlik bitsin bir daha da konuşmayalım.’  Yöneticisi dedi ki, ‘O senin karşına çıkamaz ki, 

hitabet kabiliyeti yok’ dedi. Dolayısıyla onları endişe sardı. Biz diyoruz ki, ‘Tüm tarihi gerçeklerle 

tüm süreç hukukçular ve tarihçiler tarafından incelensin, araştırılsın, işin uzmanlarınca 

tartışılsın ve nihai bir karara varılsın.’ Bu kadar basit, net. Bu kadar kendimize güveniyoruz. 

Onlar diyor ki, ‘Komisyon kurulmasın, Tahkim daha önce reddetti.’ Olmayan başvuru nasıl 

reddedilecek? Bugüne kadar bununla ilgili hiçbir başvuru yapılmadı. Daha doğrusu yapılan 

başvurular daha federasyonu harekete geçirmedi, ilk defa bu federasyon. 

5 YILDIZLI ARMAMIZIN OLDUĞU FORMALARLA MAÇA ÇIKACAĞIMIZI İFADE 

ETMİŞTİK. BU NEYDİ? BİR HAK ARAYIŞI İÇİN İSYAN, HAYKIRIŞIN SONUCUYDU 

Yine bu konuyla ilgili olarak 5 yıldızlı armamızın olduğu formalarla maça çıkacağımızı ifade 

etmiştik. Bu kararı almaktaki en önemli sebebimiz TFF’ye yapılan başvurumuzun üzerinden çok 

ama çok uzun bir zaman geçmesine rağmen hiçbir somut adımın atılmaması, defalarca 

başvurduk, buna rağmen yaprak kıpırdamaması ve bizim dosyamızın alınarak yine buzdolabına 

konup soğutulma çabasıydı. Aslında bu neydi? Bir hak arayışı için isyan, haykırışın sonucuydu. 

Yeni TFF yönetimi. Onlara haksızlık etmeyelim, 1 yıllıktı, dosyamızı ele alamadılar. Çünkü bir 

evvelki federasyondan o kadar büyük bir enkaz devraldılar ki, o kadar büyük sorunlar aldılar ki 

bizim konumuzu öncelik yapamadılar. Gayet de normaldi. Biz de anlayışla karşıladık ama 

toplamda 27 ayı geçtik başvurumuzda. Bugün gelinen noktada ise TFF başkanı ve yönetim 

kurulu genel kurulda yeniden seçildiler. Ve dikkat edin ilk yönetim kurulu toplantısında bu 

konuyu ele aldılar. İlk yönetim kurulu toplantısında. Ve komisyon kurulmasına hükmettiler. Bu 

konu özelinde TFF Başkanı Sayın Mehmet Büyükekşi ve Yönetim Kuruluna camiamız adına çok 

teşekkür ediyorum. 
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TFF’NİN YAKLAŞIMINI SON DERECE DOĞRU BULUYORUZ VE ALINAN KOMİSYON 

KURMA KARARINA SAYGI GÖSTERMEK VE TFF’NİN DAHA FAZLA BU KONUYLA 

İLGİLİ BASKI ALTINA ALINMAMASI İÇİN BUNDAN SONRAKİ MAÇLARIMIZDA 

YILDIZSIZ FORMAMIZLA OYNAYACAĞIZ 

Biz Türkiye Kupası seremonisine 5 yıldızlı formalarımızla çıktık ve kararlılığımızı gösterdik. 

Ardından son oynadığımız 5-0’lık UEFA Avrupa Konferans Ligi 2. Ön eleme maçında da 5 yıldızlı 

formamızla sahada yer aldık. Bu ilkesel bir duruştu. Bundan sonraki süreçle ilgili de TFF 

tarafından komisyon kurulmamış olsaydı sonuna kadar 5 yıldızlı formamızla devam edecektik. 

Bunu da ilettik. Ne var; ihtar, ceza, puan silme, sonra da ligden düşmeye kadar gidiyor. Onu 

riske ederek bu yaklaşımı sergiledik. Yaptığımız bir nebze hodri meydan duruşuydu. Ancak 

geldiğimiz noktada TFF’nin yaklaşımını son derece doğru buluyoruz ve alınan komisyon kurma 

kararına saygı göstermek ve TFF’nin daha fazla bu konuyla ilgili baskı altına alınmaması için 

bundan sonraki maçlarımızda yıldızsız formamızla oynayacağız. Amacımız süreci tetiklemekti. 

Geldiğimiz nokta itibarıyla son derece tatminiz. 

 

BU SENE KOMBİNEYİ 25 BİNE İNDİRME KARARI ALDIK 

Kombineler. Biz birkaç yıldır hata yapıyoruz, çok fazla kombine satıyoruz. Ekonomik anlamda 

söylüyorum, karaborsa işine daha gelmedim. Ekonomik anlamda söylüyorum. Halbuki diğer 

kulüpler bizden çok daha az kombine satıyorlar. Biz 38-40 bin satıyoruz, onlar doğruyu 

yapıyorlar, çok daha kısıtlı sayıda kombine satıyorlar. Ve biz bu sene kombineyi 25 bine indirme 

kararı aldık. Doğal olarak bunun için de bir kriter koymamız gerekiyordu. Koyduğumuz kriterler 

mükemmel olmayabilir ama koyabileceğimiz en iyi kriterlerdi. Bazıları mağdur olmuş olabilir. 

Onlara da, gerçek anlamda mağdur olanlara da yardımcı olmaya çalıştık. Ama bir yerde karar 

vermemiz gerekiyordu. Bazen liderler herkesin hoşuna gitmeyen kararları da vermek zorunda 

kalabiliyorlar. Ama camiamızın –sadece ekonomik anlamda konuşuyorum- çok daha büyük 

artısı olacak bir uygulamaya geçtiğimize ben inanıyorum. 

 

SATTIĞIMIZ KOMBİNELERİN 5 BİNİ DEVAMLI DEVİR EDİYOR. 

DEVREDİYORSANIZ NİYE KOMBİNE ALIYORSUNUZ? 

Gelelim kombine tarafına: Biz şunun farkında vardık, 40 bin kombine satıyoruz. Kalıyor 2500-

3000 bilet. Dolayısıyla az sayıda taraftarlarımız aslında Fenerbahçe maçlarını izlemeye 

geliyorlar. Bir de bakıyoruz sattığımız kombinelerin 5 bini devamlı devir ediyor. Devrediyorsanız 

niye kombine alıyorsunuz? Hem de değişik kişilere; kardeşine, eşine değil, değişik kişilere… Maç 

günü ve bir gün öncesinde her tribünden binlerce bilet satışa çıkıyor. Biz, hem 

taraftarlarımızdan hem kongre üyelerimizden hakaret işitiyoruz. ‘Siz satmıyorsunuz, başkaları 

kulüp üzerinden para kazanıyor, siz biliyorsunuz, siz teşvik ediyorsunuz’. Her maç 5 bine yakın 

bilet olur mu? Dolayısıyla biz bu kararı almak durumundaydık. Devir işlemini de kısıtladık. 

Devrediyorsanız kulübünüze devredin. YDK üyesiyseniz 10, kombine sahibiyseniz 5 devir hakkı 

var. Kulübünüze devredin, devir hakkınızdan yememiş olun. Kulübe devrettiğiniz zaman o 5’e 
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veya 10’a girmiyor. Biz, 7 senedir Passolig başladığından beri ne yazık ki her bilgi sistemimizde 

var; kim maça geliyor, kim gelmiyor, kaçta giriyor, kaçta çıkıyor, kaç ayrı kişiye devrediyor, şehir 

içinden mi şehir dışından mı geliyor… Bir tanesi var, 29 maçın 27’sini devretmiş ama maçlık 

başka yerlerden bilet almış. Bu adam niye kombine alıyor? Rahmi Eyüboğlu camiamızın önemli 

kanaat önderlerinden biridir. İyi kalpli bir insandır. Ben de o hikâyeyi dinlesem benim de içim 

burkulur. İnşallah bizim arkadaşların verdiği bilgi doğrudur. Anneler arıyor beni, onları 

anlatıyorum. Bütün şeceresini çıkartıyorum, sonra kadın diyor ki ‘Haklısınız, kusura bakmayın’. 

O yüzden kabul etmeseniz de tasvip etmeseniz de bu kararı lütfen takdir etmenizi rica 

ediyorum.  

GEÇMİŞTE BAŞKANLIK, YÖNETİCİLİK YAPMIŞ KİŞİLERLE MEVCUT YÖNETİMİN 

MÜTEMADİYEN KAVGA ETMESİ, ESKİ YÖNETİMİN MÜTEMADİYEN MEVCUT 

YÖNETİMİN ALTINI OYMASI, GERGİNLİK YAŞANMASI EN ÇOK RAKİPLERİMİZİ 

SEVİNDİRİYOR, ONLARI MOTİVE EDİYOR 

Kolej konusuna gelmeden önce çünkü orada Sayın Aziz Yıldırım ile ilgili olumlu bir gelişme var. 

Yalnız ben başkanımıza bir değinmek istiyorum. Yine kendine has üslup, iftira, yalan ve 

tehditlerle yine kritik zamanlamayla ortaya çıktı. Birlik ve beraberlikten bahsettiğimiz şu 

günlerde bu konuya fazla değinmek istemiyorum. Zira son yıllarda erozyona uğrayan, en büyük 

rekabet avantajımız ve kuvvetimiz olan camia gücüne özellikle bu sezon her zamankinden daha 

fazla ihtiyacımız var. Ancak öyle bir ülkede, öyle bir toplumda, öyle bir kültürde yaşıyoruz ki bu 

yalanlara, iftiralara, iddialara hatta tehditlere cevap vermediğiniz zaman ne yazık ki üstünüze 

yapışıyor. Buna rağmen detaylara girmeden kendisine nispeten kısa bir cevap vererek konuyu 

gerekmediği takdirde sezon sonuna kadar kapatacağım. Dediğim gibi mecbur kalmadıkça bu 

kişilerle sezon sonuna kadar polemiğe girmeyeceğim. Geçmişte başkanlık, yöneticilik yapmış 

kişilerle mevcut yönetimin mütemadiyen kavga etmesi, eski yönetimin mütemadiyen mevcut 

yönetimin altını oyması, gerginlik yaşanması en çok rakiplerimizi sevindiriyor, onları motive 

ediyor. Sayın Başkan, eski başkanımız zaman zaman ortaya çıkarak ya doğrudan kendi 

söylemleriyle ya da yancılarının söylemleriyle camiaya bir nevi ayar vermeye çalışıyor. Yalnız biz 

insanlar bazen kendimizi içinde bulunduğumuz ortamdan şöyle bir tepeye alıp, tepeden bakma 

refleksini gösteremiyoruz. Dolayısıyla Sayın Yıldırım, etrafındaki bir avuç yancılarıyla küçük bir 

hayal dünyasının içinde yaşıyor. İnanın bütün aklıselim Fenerbahçeliler, Sayın Başkanın yani 

sizin gerçek derdinizin Fenerbahçemizin iyiliği, başarısı büyümesi olmadığını gayet net bir 

şekilde biliyor. Net yani, şu kadar aklı olan adam bunu görüyor. Çünkü 20 yıllık efsane bir 

başkan olarak gerçekten Fenerbahçe Spor Kulübü’nün bekasını düşünüyor olsaydınız, çok daha 

farklı bir duruş ve söylem içinde olurdunuz. Net. 
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2023-2024 SEZONUNDA FENERBAHÇE’NİN BİRLİK VE BERABERLİĞİ İÇİN ELİNİ 

TAŞIN ALTINA KOYACAK HERKESE İHTİYACIMIZ VAR 

Son açıklamalara gelirsek: Sayın Başkanımızın önüne bir metin konuyor. İtinayla hazırlanmış, 

çok düşünülmüş… Aslında bu metin, Sayın Başkanın samimi duygu ve düşüncelerini 

yansıtmayan bir metin, bir konuşma. Metnin amacı, Sayın Başkanı; Fenerbahçe’nin akil insanı, 

bekçisi, camiamız için gerçek yanıp tutuşan biri olarak konumlandıracak, camia nezdinde ‘Keşke 

Aziz Başkan, tekrar başkan olsa’ hissini uyandıracak bir tiyatronun parçası. Ama Başkanımız 

tabii, yaşımız ilerledikçe ki hepimiz için geçerli, bazı alışkanlıklarımızdan kurtulamıyoruz. 

Dolayısıyla her zaman olduğu gibi hazırlanan metne sadık kalamıyor Sayın Başkan, kendini 

frenleyemiyor ve saçma sapan, çirkin, ayrıştırıcı söylemlerle aslında gerçek iç dünyasını 

yansıtıyor. Son açıklamalarda saçma sapan ekonomik hesap kitap yani neredeyse biz borçlu 

çıkacağız. Gerçek dışı iddialar, yalanlar, iftiralar, tehditler, yöneticilerimiz hakkında yakışıksız 

imalarla doluydu. Hangi birine cevap verelim ki? Şunu söylemek istiyorum ve bunu da son defa 

söyleyeceğim; Siz kamuoyu önünde karşıma çıkma cesaretini gösterirseniz her söyleminize tek 

tek yanıt verebilirim, çıkın! O güne kadar benim için Sayın Aziz Yıldırım konusu kapanmıştır.  

Ancak net bir şekilde şunu söyleyebilirim, Sayın Başkan siz hayatımda karşılaştığım en cesur 

görünümlü ancak hiç de cesur olmayan bir lidersiniz. Biraz iyi kalpli, biraz iyi niyetli olsaydınız, 

fair play ruhuna sahip olsaydınız, yıllarca savunduğunuz düşüncelerinizle ters düşmeyerek 

Fenerbahçe Spor Kulübü Yönetim Kurulu’na yapacağınız eleştirileri, tenkitleri dışarıda değil ki 

hep sizin söylediğiniz gibi ‘buraya gelin’ dersiniz ya, dışarıda değil gelip kongre üyelerimizin 

önünde yapardınız. Bunu yapsaydınız da gelmeme sebebiniz olarak bir sürü kamuoyuna yalan 

yanlış bilgilendirme yapmak zorunda da kalmazdınız. Önce ‘Abdullah Kiğılı’ya yer verilmedi’ 

sonra Abdullah Kiğılı böyle bir şeyin doğru olmadığını söyledi. Sonra ‘otoparkta yok 3 tane 

otopark yeri’. Düşünebiliyor musunuz, biz, ben Fenerbahçe Spor Kulübü’nde 20 yıl başkanlık 

yapmış kişiye otopark yeri vermeyeceğim. Olacak iş değil. Sonra da ‘Genel Kurula, Divana 

gelirim ama kendi emniyetlerini sağlayabilecekler mi?’ gibi film repliği kıvamında bir iddia çıktı 

ağzınızdan. Üzülüyorum, hala bizi tanımamışsınız. Ekim Ayı Olağan Yüksek Divan Kurulu 

Toplantısı’na dört gözle bekliyoruz. Umarım bu sefer katılacağınızın dedikoduları yerine ki bir 

de dedikodular üretiyorlar ‘Başkan geliyor, şöyle böyle’ diye. Mertçe. Bizzat siz fiziksel olarak 

gelirsiniz ve neler olacağını hep birlikte görürüz. Bekliyoruz. 2023-2024 sezonunda 

Fenerbahçe’nin birlik ve beraberliği için elini taşın altına koyacak herkese ihtiyacımız var. Sayın 

Başkan, siz bu kervana katılmak isterseniz en büyük adım başta ben ve benim yönetim kurulum 

atacaktır, bundan da hiç şüpheniz olmasın. 

FENERBAHÇE KOLEJİ KONUSU 

Şimdi Fenerbahçe Koleji’ne gelelim. Kolejimiz, 2002 yılında Erol Atmaca’dan kulübümüze 

katıldı. Yönetici olduğum dönemde Turhan Bey (Şahin) ile 5-6 sene kolej başkanlığı yaptım. En 

sıkıntılı dönemimizde -3 Temmuz- Turhan Beyin liderliğinde konferans salonunu ve spor 
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salonunu beraber yaptık. Ama en büyük emeği Turhan Bey harcadı. 6 Şubat 2023 tarihindeki 

depremlerden sonra bildiğiniz üzere deprem uygulaması değiştirildi, mevzuat değişti. 

Dayanıklılık testlerine tabii tutuldu. Raporlar ilgili mercilere sunuldu. Bu rapor özetle kolejimize 

ait anaokulu binalarının yıkılması, ana binanın tamamıyla, konferans ve spor salonunun 

çatısındaysa komple bir güçlendirme yapılmasının zorunlu olduğu ortaya çıktı. Ataşehir Milli 

Eğitim Müdürlüğü’nden 19 Haziran’da tarafımıza ulaşan yazıda ise özetle, ‘İlgili mevzuat 

hükümleri uyarınca bu binaların mevcut durumuyla eğitim-öğretim faaliyetinin 

sürdürülemeyeceği’ kararı tarafımıza iletildi. Burada da bazı veliler var, hop oturuyor hop 

kalkıyor ‘Niye bize daha önce söylemediniz’… 6 Şubat depremini biz yapmadık, mevzuatı biz 

değiştirmedik, eski mevzuata uyuyordu okulumuz. İnanın ve o velilere de söyledim, tatmin 

olduklarını da düşünüyorum, çünkü Sayın Eski Başkan bu arkadaşlar üzerinden kulüp siyaseti 

yapıyor. Biz, başka bir kuruluştan destek almasaydık sıraya bile giremiyorduk. Deprem testlerini 

yapacak şirketler öyle yüzlerce yok. Sayıları belli, sınırlı sayıda. Onların da imkanları belli. 

Dolayısıyla herkes yeni mevzuata göre deprem testinden geçme ihtiyacı duyuyor ve biz öncelik 

aldık. Her şeyi bıraktık, okulumuzu ve sonra stadımızı aldık, o özel sektör şirketinden öncelik 

alarak. Bunun sonucu ve ben size en kötüsünü söyleyeyim, kayıtlara devam edip sonra eylül ya 

da ekim ayında böyle bir sonuç çıksaydı, en büyük facia öyle olurdu. Tabii bunların hiç kıymeti 

harbiyesi yok, veliler hop oturup hop kalkıyorlar, yok efendim ‘Niye söylemediniz, neden daha 

erken değil’.  

Yani nasıl daha erken söyleyeyim. 19’unda Milli Eğitim bize tebliğe ediyor, testler anca bitiyor 

vs. vs. Geldiğimiz nokta itibarıyla Fenerbahçe Spor Kulübü olarak buraya ne harcayacak 

nakdimiz vardı ne de kısa vadede oluşturabileceğimiz bir çözümümüz vardı. Pek çok okul bunu 

yaşadı, sadece biz değil. Dolayısıyla mecburen arzu etmesek de kolejimizin eğitim faaliyetlerine 

en azından bir dönem, bana sorarsanız gerçekçi olmak gerekirse iki dönem ara verilmesi 

gerekiyor. Bakın sizlere şunu da söyleyeyim, herhalde benim geldiğim kültürden ‘eğitime önem 

vermiyor’ demeyeceğinizi düşünüyorum. Türkiye’ye Cumhuriyeti seven, Atatürk ilkelerine sahip 

çocuklar yetiştirmeyen bir kurumdan da gelmiyorum. Aksine o konuda üstümüze düşeni iyi 

yaptığımızı düşünüyorum. Bizi eğitim karşıtı, genç aydınların yetişmesine karşı konumuna 

sokmanız gitmez, tutmaz. Biz, spor kulübüyüz. Biz, spor faaliyetlerini yapabilecek imkanları bile 

zor bulunuyoruz. Size de ifade ettiğim gibi 5 Milyon Euro’yu ben buraya tahsis edemem. Yok 

öyle bir imkanım. Şunu da hatırlatmak istiyorum; 31 Ağustos’tan itibaren seviniyoruz ya onu 

sattık bunu sattık, bunların yarısının hepsine bankalar el koyuyor. Kombinelere bile el koyuyor, 

Fenerium satışlarının yarısına el koyuyor, sponsorluk, LED panolar hepsinin yarısı şu an devlete 

gidiyor. Ve biz nasıl çevireceğimizi daha bilmiyoruz. Bize kalan parayla bu kulübü nasıl 

çevireceğimizi… Ondan sonra da eğitim düşmanı olmakla suçlanıyoruz. Fenerbahçe Spor Kulübü 

belki bu 20 küsur senelik eğitim faaliyetine 1 veya 2 sene kar etmiştir, hep zarar. Çünkü 

beceremiyoruz. Bizim işimiz değil. Bunu becerenlerle iş birliği yapmak istedik. Hop orada da 

herkes ayaklandı, geriye döndük. Dolayısıyla tüm bu hengamenin içinde Sayın Aziz Yıldırım son 

basın toplantısında bu konuyu da kullanarak ’50 Milyon Dolar’ vereyim filan dedi. Biz de 
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heyecanlandık. Çünkü 50 Milyon Dolar şu an bize müthiş bir oksijen olurdu. Ben, başkanın 

eğitime ne kadar önem verdiğini biliyorum, onu da söyleyeyim veya vermediğini diyelim. Çünkü 

bu kolejin 6 sene başkanlığını yaptığım için. Başkanlığa geldiğimiz zaman üniversiteyi 

devraldığımda üniversitenin ne halde olduğunu bildiğim için… Ama eğitim aşkı kabardı 

başkanımızın, iyi de kabardı, çok teşekkür ediyorum, Allah razı olsun. Bunu kesinlikle hafife 

almıyorum. Fırsatçı bir yaklaşım ama Fenerbahçe’ye fayda sağlıyorsa her türlü fırsatçı yaklaşıma 

da biz razıyız. Bize mektup yazdı ve kolej binamızın yeniden yapılması sürecini üstlenebileceğini 

ifade etti. Sayın Mithat Yenigün’ü yolladı, zaten hep o postacı geliyor, gidiyor. Mithat Bey 

durumu izah etti. Biz de dedik ki, ‘Sayın Başkanımız 50 Milyon Dolar’dan bahsetti, bu çok iyi 

olur’. Kendisi de  ‘Yok yok 50 Milyon Dolar filan değil bu işi 3 Milyon Dolar ayırdık. Binayı 

yapacağız’ demiş. Görüşmeleri de Erol Bey yürütüyor. Onun için başkanımıza öncelikle ‘Allah 

razı olsun’ diyorum. Bunu en samimi duygularla söylüyorum. Bize önerdiği ana binayı yıkıp 

yapacaklar, konferans ve spor salonlarını bizim yapmamız isteniyor, orada çatı tadilatı 

gerekiyor. Bize göre okulun yıkılıp baştan yapılması en az 5 Milyon Euro’luk bir bütçe 

gerektiriyor. Dolayısıyla Erol Bey’den de rica ettim, ‘Anahtar teslim anlaşma yapın çünkü yarıda 

kalırsa 3 Milyon Dolar yetmezse biz bunu yapamayız’ diye. Ama Sayın Başkan Aziz Yıldırım, 

Mithat Beyi görevlendirerek bu süreci başlattık. Görüşmeler gayet olumlu gidiyor, hepinizin 

huzurunda kendisine bir kez daha teşekkür ediyorum. Hepimizin arzusu önümüzdeki eğitim 

sezonuna bunu yetiştirmek. Bana sorarsanız başta imar izinleri olmak üzere inşaat işlerinin 

falan kolay kolay yetişmeyeceği ama mart ayında tekrar değerlendirilir, kayıt yapıp yapmama 

konusu. 

FENERBAHÇE MAHALLESİ’NDE UMUTLARI, HEYECANLARINI GÖRMEK, 

ONLARLA ZAMAN GEÇİRMEK, TOP OYNAMAK, ŞAKALAŞMAK PAHA BİÇİLMEZ 

BİR TECRÜBEYDİ 

İyi bir şeyle sözlerime son vereyim. Umut insanın yakıtıdır. Umutsuz insan zor yaşar. Umutsuz 

insan önce kendisine sonra çevresine zarar verebilir, tehlike arz edebilir. Fenerbahçe 

Mahallesi’nde umutları görmek, o çocukların gözündeki umutları, gülüşlerini, heyecanlarını 

görmek, onlarla zaman geçirmek, top oynamak, şakalaşmak paha biçilmez bir tecrübeydi. 

Birinci günden itibaren tüm acil ihtiyaçları karşılamak adına diğer kulüplerde de olduğu gibi 

stadımızın altında başladık, onlarca konteyneri bölgeye yolladık; ihtiyaç malzemelerinin 

karşılanması için. ‘Yaralarımızı hep birlikte saracağız, unutmayacağız, unutturmayacağız’ dedik. 

Çünkü bu konular çok çabuk unutuluyor. İkinci aşamadaki en önemli sorun barınma sorunuydu 

her deprem felaketinde olduğu gibi. Barınma ihtiyacı için biz de elimizi taşın altına koyduk. 

Hatırı sayılır bir kaynak oluşturduk. Bu çatı altında o kaynağa destek olan varsa Allah razı olsun. 

Derneklerimizden, sporcularımızdan, kongre üyelerimizden, taraftarlarımızdan, bu çorbada 

tuzu olan herkesten Allah razı olsun. Ve biz 1000 konteynerlik bir meblağ kaynak yarattık. 

Bunun bir kısmını TFF’ye verdik. Onlar da 5000 hedefliyorlar. Diğer bir kısmını da Koç 

Topluluğuyla beraber yaptık. Neden Koç Topluluğuyla beraber yaptık? Çünkü onların mega 
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projeleri vardı. Sadece konteyner yapmak yetmiyor. Sosyal alanlar, aktiviteler… Bunların da 

olması gerekiyordu. Orada bir sinerji yakaladık ve bana göre belki de dünyadaki en iyi 

konteyner kentlerden birine tanık olduk. Okulundan, internet kafesinden, çamaşırhanesinden, 

yemekhanesinden, 3 boyutlu printerlerle yapılan atölyelerden, futbol-basketbol sahalarından 

tutun ne ararsanız var. Küçük bir şehir. Biz de bunun parçası olduk. Aslında bizimki 516 

konteyner. Biz yapmak isteseydik kendimiz yapamazdık. Parayı verdik, bir taraftar TFF’nin öbür 

tarafta da Koç Grubunun kuyruğuna takılarak ilk projemizi yaptık. İkinci de geliyor. Devletimize 

ayrı bir parantez açmak istiyorum. İstediğiniz kadar paranız olsun, konteyneriniz olsun. Bir 

konteyner şehri hazırlamanın arazi tahsisinden, altyapısının kurulmasından, oraya geçici atanan 

kamu görevlilerinden ve en zor olan oradaki mağdur insanları bir şekilde konteyner tahsis 

etmek, yerleştirmenin ne kadar zor bir süreç olduğunu size anlatamam. Dolayısıyla devlet 

olmasaydı zaten bu konteyner kentlerin hiçbiri olmazdı. Başta Sayın Valimiz olmak üzere bütün 

devlet yetkilileri 5 saat boyunca bizleydi. Kahramanmaraş Valimize ve tüm devlet temsilcilerine 

Fenerbahçe Spor Kulübü adına ve oradaki vatandaşlar adına çok teşekkür ediyorum. 

Olağanüstü iş başarmışlar. İnşallah bir gün yolunuz düşer, kendi gözlerinizle görürsünüz. 

Şükürler olsun ki onların hayatlarına bir nebze dokunabildik ama onların normal hayata 

dönmeleri daha çok uzun bir süreç. Bu süreçte Allah onlara güç, kuvvet ve sabır versin. 

Hatay’da ikincisi olacak, daha olmadı. Bizle temasa geçerseniz gerekli çalışmayı yaparız. Ama 

çocuklardaki, annelerdeki o gülümsemeyi görmek, dua eden insanları görmek bizim için çok 

kıymetliydi. Burak Çağlan Kızılhan ve Erol Bilecik Bey bizim tarafta tüm süreci yönettiler. Onlara 

da özellikle teşekkür etmek istiyorum. Sizleri sevgi ve saygıyla selamlıyor, yazın geri kalan 

kısmını güzel ve keyifli geçirmenizi diliyorum. Sağ olun, var olun.  

Yüksek Divan Kurulu Başkanı Uğur Dündar 

Yüksek Divan Kurulu Başkanlık Divanı Başkan Vekili Sayın Mithat Yenigün görevinden istifa 

etmiştir. Dolayısı ile tüzüğümüz gereği bundan sonraki ilk divan toplantısında boşalan bu üyelik 

için bir seçim yapılacak. Aday olmak isteyenlere şimdiden duyuruyoruz. Hepinize sevgiler ve 

saygılar sunuyoruz. Yazın bundan sonraki günlerinin esenlik ve mutluluk içinde geçmesini 

diliyoruz. Hoşçakalın.. 

                                                                        Başkan 
                         Uğur DÜNDAR 
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